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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat, §§ 203-208, 214 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 19 juni 2023 
Anslaget sätts upp 20 juni 2023 
Anslaget tas ned 12 juli 2023 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 19 juni 2023 
Anslaget sätts upp 29 juni 2023 
Anslaget tas ned 21 juli 2023 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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Teckenförklaring 

X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Anders Bruhn T  

Richard Herrey X   Per Norling T  

Filip Wiljander  X   Elisabet Engström T §§ 214-240 

Eva Öhbom Ekdahl X   Filippa Althoff T § 218 

Peter Zethraeus  X  Ej § 218 pga jäv Johan Hiller N  

Eivor Örenmark X   Oskar Rosell N  

Oliver Rykatkin X   Pernilla Hsu Båberg -  

Cecilia Gardner Larsson X    Noa Cortinez Samenius M  

Christina Ramm-Ericsson X    Christina Rinman -  

Mikael Sandström X   Christian Listérus N  

Helene Skantze -      

Andreas Brännström X  §§ 193-213    

Agnes Palinski -      

Axel Krottler X      

Tobias Nässén X      

Frank Svensson  X      

Asta Groth X       

Bo Bergkvist X      

Dominique Faymonville X      

Angela Berglund X      

 Centerpartiet (C) 
Johan Krogh X   Håkan Ekengren T §§ 217-240 

Emma Eide  X   Birgitta Rönnqvist T § 216 

Hans Peters X   Caroline Westerståhl N  

Christine Lorne X  §§ 193-215     

Martin Hedman X      
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Liberalerna (L) 

Gunilla Grudevall-Steen X   Charlie Hedhav N  

Monica Brohede Tellström X   Maria Lidzell N  
Martin Sääf X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Martin Gunnesson N  

Anders Tiger X  Ej §§ 193-197 Jonathan Lindgren T §§ 193- 197 

 Socialdemokraterna (S) 
Johanna Kvist  X   Magnus Duvnäs  -  

Andreas Andersson  X   Lovisa Emanuelsson T  

Gunnel Nyman Gräff  X   Anders Dorby T  

Espen Bjordal -   Moska Hassas T  

Maria Raner X   Andreas Falk -  

Henrik Unosson X    Emelie Norborg Friberg -   

Majvie Swärd  X   Stefan Hult N  
Mattias Qvarsell  -      
Alva Dahn X      
Håkan Athari Håkansson -      
Ella Tegsten X      
Henrik Frank X      
Helena Westerling X      

 Nackalistan (NL) 
Konstantinos Irina X   Päivi Dahlin N  
Mikael Carlsson  X   Bosse Ståldal (-) N  
Lina Olsson  X   Annette Backlund -  
YuSie Rundkvist Chou  X   Maria Fernstedt (-) -  
Lamin Jatta Modigh X      
Christina Ståldal (-) X       
Kristina Granlund X      
 Sverigedemokraterna (SD) 
Esa Örmä X   Lars Alexandersson T  
Leonid Yurkovskiy X    Markus Wiechel T  
Marie Jonsberg  -      
Stephan Andersson  -      

 Vänsterpartiet (V) 
Alena Jukic X    Johanna Carnvik 

Schöier 
-  
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Lisa Rasmussen -   Emma Bonér T  

Tomas Ottosson X      
Jan Salomonsson X      

 Miljöpartiet (MP) 
Desha Svenneborg X   Andreas Jakobsen 

Rydstedt 
-  

Lisskulla Zayane X   Maria Bang N  

Joel Lallerstedt X      
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§  193  

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Hans Peters (C) och Alva Dahn (S) att justera protokollet 
tillsammans med ordföranden. Justeringen äger rum den 19 juni 2023 och den 27 juni 2023. 

 
 
- - - - - 
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§  194 KFKS 2023-00001 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 

Anmälningar till kommunfullmäktige 2023-06-19 

Skrivelser från revisorerna 
Revisionsskrivelse 2023-05-16 och revisionsrapport 3/2023 
Granskning av detaljplaneprocessen 
KFKS 2023-00548 
Revisionsskrivelse 2023-05-24 och revisionsrapport 4/2023 
Granskning av kommunens hantering av skyddade 
personuppgifter 
KFKS 2023-00574 
Revisionsskrivelse 2023-05-24 och revisionsrapport 5/2023 
Granskning av Nacka Energi ABs hantering av skyddade 
personuppgifter 
KFKS 2023-00575 
Revisionsskrivelse 2023-05-24 och revisionsrapport 6/2023 
Granskning av Nacka vatten och avfall ABs hantering av 
skyddade personuppgifter 
KFKS 2023-00576 

Övrigt 
Information om SKR:s ordinarie kongress till fullmäktige i 
kommuner och regioner 
KFKS 2023-00003   

 

- - - - - 
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§  195 KFKS 2023-00666 

Enkel fråga – Framkomlighet för Räddningstjänsten i 
sommar 

Enkel fråga från Majvie Swärd (S) till natur- och trafiknämndens ordförande Peter Zethraeus (M) 
 
Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
Protokollsanteckningar 
 
- - - - - 
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§  196 KFKS 2023-00526 

Interpellation – Beredskap hos hemtjänst och särskilt 
boende inför värmebölja 
Interpellation den 15 maj 2023 av Majvie Swärd (S) till äldrenämndens ordförande Tobias Nässén (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellationen 
 
Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att detta är en väldigt bra interpellation och en viktig fråga som 
bokstavligen kan vara livsviktig. Från Nackalistans håll vill vi belysa två viktiga aspekter 
som vi inte känner nämns i interpellationssvaret eller i debatten. Dels vill vi lyfta vikten av 
att all personal inom hemtjänst och äldrevård utbildas i att känna igen tecken på värmeslag 
samt andra värmerelaterade problem som kan drabba äldre samt vad man gör för att 
undvika att detta händer. Här är det viktigt att kommunen ser till att alla 
hemtjänstanordnare fortbildar sina anställda i just detta. Det andra vi vill lyfta är att 
kommunen börjar ställa krav på att alla lokaler som används för kommunaltfinansierade 
tjänster ska kunna ha ett behagligt och bra klimat oavsett om det är värmebölja eller 
köldknäpp ute. Vi har läst om förskolor som fått så hög inomhustemperatur på sommaren 
att det knappt varit möjligt att bedriva verksamhet i lokalerna. Det är naturligtvis 
oacceptabelt och kommunen måste vara tydliga att ställa krav gentemot fastighetsägare.” 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”En viktig interpellation i en tid med varmare klimat vilket enligt undersökningar har 
inneburit en månads längre meteorologisk sommar, jämfört med tidigare år. Bra svar i 
tjänstehandlingen om ansvarsfördelningen men det politiska ansvaret för hela frågan kan 
inte delegeras bort från politiken. Överdödligheten har ökat i Sverige och andra länder 
beroende på ökande värme och måste tas på största allvar. Inte minst gentemot sjuka 
personer och äldre med stor känslighet mot värme. Stöd till interpellationen.” 
 
- - - - - 
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§  197 KFKS 2023-00418 

Interpellation – Hur ska Nacka kommun säkerställa 
goda möjligheter för den biologiska mångfaldens 
bevarande? 
Interpellation den 24 april 2023 av Tomas Ottosson (V) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau 
(M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellationen 
 

Protokollsanteckningar 
Kristina Granlund och Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Rödlistade arter överlever inte kalhyggen. Kalhyggen och monokulturer är inte ett 
långsiktigt hållbart brukande av skogen. De gör skogen känslig för insektsangrepp, stormar, 
brand och torka. Frågan är, är det vettigt att avverka skogen i Erstaviksområdet 
överhuvudtaget, med tanke på vilka stora värden som finns här? Inte minst för friluftslivet i 
Nacka. Och med tanke på hur mycket vi bygger i Nacka och hur mycket natur som då 
skövlas. 
Numera vet vi att förlusten av biologisk mångfald är ett lika stort hot mot människan som 
klimatförändringarna, och att en minskad biologisk mångfald förvärrar effekterna av de 
klimatförändringar som vi nu vet är en realitet att förhålla sig till. I förlängningen handlar 
det om mänsklighetens överlevnad. En minskad biologisk mångfald förvärrar effekterna av 
klimatförändringarna eftersom skogarna och träden, om de får finnas kvar, binder 
koldioxid, suger upp vatten och gör samhället mer motståndskraftigt mot naturkatastrofer. 
Träden ger också svalka och kan behövas om vi får fler varma somrar som den vi hade 
2018. Träden behöver stå kvar där de står! 
Vi är många som njuter av den fantastiska naturen i Erstavik, vare sig vi vandrar, cyklar, 
plockar svamp eller dricker ur källan vid Sandasjön. I Erstaviksområdet har observationer 
gjorts bland annat av Svartvit flugsnappare som räknas som en så kallad Nära hotad art, 
och Tornseglaren, en fågel som är Starkt hotad. Vi i Nackalistan tycker att Nacka kommun 
ska göra allt för att bevara naturen i Erstaviksområdet i så stor utsträckningen som möjligt. 
Naturen vi har här är något unikt för att vara så nära en storstad.  
Ifall vi nu ändå ska tillåta visst skogsbruk i Erstavik så kan plockhyggesbruk vara ett bra 
alternativ till ett totalt avverkningsskydd. Vi borde kunna förhandla med Erstaviks 
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fideikommiss om att göra ett test med nya metoder för avverkning, och sedan utvärdera det 
och se vad det innebär både ekonomiskt, ekologiskt och för friluftslivet i Nacka. Det borde 
en så välmående kommun som Nacka kunna åstadkomma, särskilt nu då vi blir fler 
invånare och fler som kommer vistas i Nackaskogarna.  
När det gäller Erstavik så ser Nackalistan att följande åtgärder skulle gynna den biologiska 
mångfalden och friluftslivet;   
• Att inte exploatera fler delar av Erstavik i den kommande översiktsplanen än de redan 
utpekade. 
• Att inte avverka nyckelbiotoperna 
• Att inte avverka i naturreservaten som ingår i Erstavik (t ex vid Strålsjön) 
• Att beakta vandringsleder och övrig rekreativa värden” 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”Jag kan inte nog understryka interpellationens viktiga syfte angående den biologiska 
mångfalden/diversiteten. Det gäller i hög grad för Sverige och för Nacka. Det är ingen tid 
att halka efter i utvecklingen utan tvärtom göra allt vi kan. Naturområden nära städer har 
visat sig vara viktiga mångfaldsbiotoper eftersom de ofta inte utsätts för hårdhänt 
avverkning eller är drabbade av lantbrukens stora odlingar och monokulturer. Genom att 
bevara och gynna gröna områden i Nacka och i Erstavik så bidrar vi till en rikare natur med 
god artrikedom. Även villatomter kan gynna vilda arter av örter, insekter och djur. 
Erstaviksområdet är ett av Nackas viktigaste naturområden och behöver ingå i en klok 
naturplanering där avverkning också kan finnas om det görs på ett för naturen ansvarsfullt 
sätt. Stöd till interpellationen.” 
 
- - - - - 
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§  198 KFKS 2023-00419 

Interpellation – Hur stöttar kommunen barn med SiS-
placering? 
Interpellation den 24 april av Lisskulla Zayane (MP) till socialnämndens ordförande Filip Wiljander 
(M) 

Beslut 
Interpellationen bordlades. 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellationen 
 
 
- - - - - 
 
*Bordlades i KF 2023-05-15 
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§  199 KFKS 2022-00420 

Interpellation – När kommer svaren till berörda 
invånare på yttranden angående tänkt exploatering av 
Jaktvarvet? 
Interpellation den 24 april av Christina Ståldal (-) till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande 
Johan Krogh (C) 

Beslut 
Interpellationen bordlades. 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellationen 
 
 
- - - - - 

*Bordlades i KF 2023-05-15 
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§  200 KFKS 2023-00421 

Interpellation – Hur kommer trafiksituationen i Boo 
hanteras när ökat invånarantal och smitvägar över 
gamla bron kan uppstå? 
Interpellation den 24 april av Christina Ståldal (-) till natur- och trafiknämndens ordförande Peter 
Zethraeus (M) 

Beslut 
Interpellationen bordlades. 

 
Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellationen 
 
- - - - - 

 
*Bordlades i KF 2023-05-15 
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§  201 KFKS 2023-00527 

Interpellation – Tillräckligt med soptunnor och 
möjlighet att sortera avfall 
Interpellation den 15 maj av Henrik Unosson (S) till natur- och trafiknämndens ordförande Peter 
Zethraeus (M) 

Beslut 
Interpellationen bordlades. 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellationen 
 
- - - - - 

*Bordlades i KF 2023-05-15 
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§  202 KFKS 2023-00527 

Interpellation – Om hur det går med Rikshems åtagande 
om att bygga 500 hyresrätter 
Interpellation den 15 maj av Jan Salomonsson (V) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen bordlades. 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellationen 
 
- - - - - 

*Bordlades i KF 2023-05-15 
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§  203 KFKS 2022-00729 

Val av ersättare i äldrenämnden efter Jeanette 
Ahlandsberg (M)* t.o.m. 2023-12-31 

 
Beslut 
Till ny ersättare väljs Eva Öhbom Ekdahl (M). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 

*Bordlades i KF 2023-05-15 
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§  204 KFKS 2022-00729 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
nämnden för arbete och försörjning från Mikael 
Sandström samt val av ersättare för (M) t.o.m. 2023-12-
31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 

Val av ny ledamot bordläggs. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
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§  205 KFKS 2022-00729 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
val- och demokratinämnden från Bo Hallbeck samt val 
av ersättare för (V) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 

Till ny ledamot väljs Nadja Piiroinen (V). 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
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§  206 KFKS 2022-00729 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
nämnden för arbete och försörjning från Jaafer Al-Sudani 
samt val av ledamot för (V) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 

Till ny ledamot väljs Gunilla Zuleta (V). 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
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§  207 KFKS 2022-00729 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
deltidsengagerad förtroendevald 34 % från Marie 
Jonsberg samt val av ny deltidsengagerad förtroendevald 
34 % t.o.m. 2026-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 

Som ny deltidsengagerad förtroendevald väljs Esa Pekka Örmä (SD). 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
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§  208 KFKS 2022-00729 

Val av 66 nämndemän för tjänstgöring i Nacka tingsrätt 
för perioden 2024-2027 

Beslut 
Kommunfullmäktige utser nämndemän enligt vallista daterad den 19 juni 2023. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Förteckning den 19 juni 2023 
 
- - - -  
  



 
29 (97) 

 19 juni 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  209 KFKS 2023-00374 

Sammanträdesdagar 2024 för kommunstyrelsens  
arbetsutskott och kommunstyrelsen samt  
kommunfullmäktige 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 2024 för sig enligt nedan. 
 
KSAU KS KF 

 15 januari 29 januari 

23 januari 5 februari 19 februari 

20 februari 4 mars 18 mars 

26 mars 8 april 22 april 

23 april 6 maj 20 maj 

28 maj 3 juni 17 juni 

11 juni 18 juni  

tisdag 

--- 

27 augusti 2 september 16 september 

24 september 30 september 14 oktober 

22 oktober 

 

28 oktober 
Mål och budget, skattesats 
(höstlov) 

 

18 november 
(19 november) 
Mål o budget, skattesats 11 november 

Oppositionens budget 

12 november 25 november 9 december 

10 december 16 december  
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3 februari 
(2025) 

 

Sammanfattning av ärendet 
I detta ärende presenteras förslag till sammanträdesdagar för 2024 för kommunstyrelsens 
arbetsutskott och för kommunstyrelsen samt för kommunfullmäktige. Förslaget har 
samordnats med de förslag som läggs fram till kommunstyrelsens övriga utskott 
(miljöutskottet, stadsutvecklingsutskottet, trygghetsutskottet och verksamhetsutskottet).  
Förslagen för samtliga sammanträden redovisas för att underlätta en sammanhållen 
bedömning. Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen ta ställning till skattesats i 
oktober månad och det föreslås därför ett sammanträde den 28 oktober 2024. I planeringen 
av tidsschemat har dialog förts med representanter för ekonomiprocessen och med andra 
parter inom kommunen för att få såväl sammanträden som inlämning, beredning och 
utskick av handlingar att harmonisera. Hänsyn har också tagits till lov och klämdagar för att 
i möjligaste mån undvika sammankomster vid dessa tillfällen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 12 juni 2023 § 177 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl., daterad den 23 maj 2023 
Bilaga 1 Sammanträdesplan 2024 för kommunfullmäktige och kommunstyrelsen samt 
kommunstyrelsens utskott – daterad den 23 maj 2023 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 
förslag – och fann att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med detta. 

 
Protokollsanteckningar 
Jan Salomonsson lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet vill framföra att vi tycker att sista sammanträdet inför sommaren i både 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige borde planeras så att man vid behov kan 
använda två på varandra följande dagar, som vid budgetsammanträdet i 
kommunfullmäktige. Detta för att undvika att dagordningen blir för lång och tiden för 
knapp innan uppehållet. Dels är det bra både för sinnesron och sommarron att vi dukar av 
ordentligt innan vi går på ledighet, och dels kan en del ärenden må bättre av att inte bli 
liggande över sommaren.” 
- - - -  
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§  210 KFKS 2023-00550 

Tertialbokslut 1 år 2023 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar bokslutet för tertial 1 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Periodens utfall för kommunen som helhet är - 100,6 miljoner kronor vilket är +30,6 
miljoner kronor bättre än budget. Periodens negativa avvikelse beror främst på inarbetad 
semester (vilket ökar semesterlöneskulden), lägre exploateringsintäkter samt högre 
pensionskostnader. Överskottet förstärks av ökade skatteintäkter och nämnder som 
sammantaget går bättre än budget. För helåret 2023 prognostiseras ett samlat resultat på 
+274,2 miljoner kronor, vilket är -308,0 miljoner kronor lägre än årsbudgeten på +582,3 
miljoner kronor. Prognosavvikelsen beror dels på försäljningsintäkter av exploateringsmark 
som delvis skjuts till 2024. Det kompenseras av högre statsbidrag, skatteintäkter 
skattenettot överskrider budget med +90,7 miljoner kronor. Nämnderna prognostiserar 
sammantaget ett överskott på +20,7 miljoner kronor för helåret.  

Kommunens prognos exklusive jämförelsestörande poster är +203,0 miljoner kronor. Det 
motsvarar 3,2 procent av skatteintäkter och statsbidrag. 

I ovanstående prognos ingår inte kommunfullmäktiges beslut, 2023-05-15, om utökning av 
checkar på totalt 36,2 miljoner kronor. Inklusive dessa kostnader är prognosen 238,0 
miljoner kronor och 168,8 miljoner kronor exklusive jämförelsestörande poster. Netto har 
kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 236,3 miljoner  kronor. 
Låneskulden var vid utgången av april 1 550,0 miljoner kronor, vilket är oförändrat sedan 
årsskiftet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 12 juni 2023 § 178 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl., daterad den 26 maj 2023 
Bilaga 1 Månadsbokslut tertial 1 2023 Nacka kommun 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 
förslag – och fann att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med detta. 
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Protokollsanteckningar 
Anderas Andersson lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
”Nacka Kommun uppvisar generellt sett goda ekonomiska utfall på sista raden, om än 
något sämre än budgeterat. Detta såväl i många nämnder som i skatteprognoserna. Det är 
såklart bra att kommunen har en stark ekonomisk bas, men att i kärva ekonomiska tider, 
där många välfärdsverksamheter går med underskott och tvingas till neddragningar, göra 
prognostiserade överskott exklusive jämförelsestörande poster på över 3 % är en konstig 
prioritering. Vi anser att våra välfärdsverksamheter hade behövt större tillskott, för att 
undvika nedskärningar. Att den moderatledda alliansen till slut vaknade och ger vissa 
tillskott under andra halvåret är välbehövligt, men verksamheterna hade behövt tilldelas 
mer resurser redan under höstens budgetprocess. Vi får inte vara nöjda med den service 
kommunen levererar till våra invånare när måluppfyllelsen är fortsatt låg. 
 
Tyvärr har välfärd samhällsservice fortsatt svårt att nå det överskottsmål som den 
moderatledda alliansen beslutat om. Då denna verksamhet har återbetalat tidigare 
underskott föreslog vi under höstens budgetprocess att detta sänks så att mer resurser kan 
göra nytta i verksamheten och göra nytta för medborgarna genom starkare välfärdstjänster. 
 
En potentiell framtida risk är det stora beroende vårt resultat har kopplat till 
markförsäljningsintäkter. Vi anser att kommunen bör äga mark där det finns strategiskt 
intresse, just för att behålla rådigheten kring den framtida utvecklingen av vår kommun. Att 
dessa intäkter återigen prognostiseras skjutas på framtiden och dessutom påverkas markant 
av marknadsläget får stor inverkan på våra ekonomiska utfall. Om vi istället äger marken 
kan den arrenderas ut till en stabilare, kontinuerlig, intäkt över tid. 
 
Slutligen ser vi oroväckande på det sjunkande deltagandet i kulturskolan, som nu är klart 
under budgeterad nivå. Många familjer ser över sina utgifter i dessa tider och det riskerar 
drabba barnens kulturutövande. Vi ansåg bland annat därför att kulturpengen borde 
dubblerats tillbaka till nivån som gällde 2020, så att fler barn får möjligheten att 
tillgodogöra sig kulturella inslag, även i svåra ekonomiska tider.” 
 
Kristina Granlund lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Tertialbokslut 1 2023 för Nacka kommun visar på fortsatt goda resultat. Samtidigt som 
kommunens ekonomi fortfarande är god brottas välfärdsverksamheterna med underskott 
och tvingas till neddragningar vilket är problematisk, och Nackalistan anser att de stora 
prognostiserade överskotten i stället borde användas i verksamheterna. 
Nackalistan är också oroad över kommunens stora beroende av markförsäljningsintäkter 
vilket gör kommunen sårbar när konjunkturen viker. Att sälja ut vår gemensamma mark 
och välfärdslokaler riskerar samtidigt att bli dyrt för skattebetalarna på sikt, och gör också 
att kommunen förlorar rådighet över sina lokaler.  
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Kommunstyrelsen visar underskott på enheterna välfärd skola, välfärd samhällsservice och 
stadsutveckling (dessa tre står för de största negativa avvikelserna) men även 
kommunstyrelsen och fastighetsenheten visar på underskott. Förklaringen till underskottet i 
välfärd skola och välfärds samhällsservice är ökade personalkostnader. Verksamheterna har 
under lång tid inte kompenserats för pris- och löneökningar, och har svårt att göra 
ytterligare effektiviseringar och besparingar. Nackalistan är glada för att den moderatledda 
alliansen beslutat ge verksamheterna ett tillskott om 36,2 milj, men dessa pengar skulle 
verksamheterna behövt tidigare och det är troligt att de inte räcker och kommer leda till 
ytterligare nedskärningar i välfärden. 
 
Det är också ett problem att det finns obemannade tjänster då kommunen kommer att bli 
beroende av inhyrda konsulter vilket är fördyrande. Det är därför av största vikt att 
kommunen satsar på att vara en attraktiv arbetsgivare. Riktade enkäter till personal som 
väljer att sluta är oerhört viktigt, eftersom det innebär en stor kostnad för kommunen när 
personal slutar sin anställning och nya ska rekryteras och läras upp. Det är dyrt att tappa 
kompetenta medarbetare och om personal slutar på grund av att de inte trivs kan det sprida 
sig och göra kommunen mindre attraktiv som arbetsgivare.  
 
Det är också problematiskt och oroande att prognoserna tyder på att det är möjligt att nå 
en stadsutveckling i balans först efter 2040. Det visar på de stora risker som Nacka bygger 
stad projektet innebär vad gäller kommunens ekonomi, men också ökad risk för att ännu 
mer mark och välfärdslokaler kan behöva säljas ut för att få ekonomin att gå ihop eller att 
verksamheterna tvingas till ännu större effektiviseringar och nedskärningar.” 
 
Jan Salomonsson lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet anser att den första tertialrapporten för 2023 är oroväckande. Flera 
verksamheter flaggar för att det inte finns utrymme för ytterligare effektivisering och 
kostnadsminskningar. Äldrenämnden och kommunstyrelsen övergripande redovisar 
negativ avvikelse och inom kommunstyrelsen förekommer underskott inom välfärd skola, 
stadsutveckling, välfärd samhällsservice, kommunstyrelsen och fastighetsenheten. 
Under hösten 2022, när 2023 års kommunala budget skulle beslutas påpekade 
Vänsterpartiet att äldrenämnden, välfärd skola och välfärd samhällsservice var 
underfinansierade. Vänsterpartiet i sin budget kompenserat för pris- och löneökningar och 
har dessutom i flera nämnder satsat ytterligare medel på rena verksamhetsomkostnader. 
Alla verksamheter behöver ha de förutsättningar som krävs för att utföra sitt uppdrag 
utifrån medborgarnas behov, och nämnderna och verksamheterna behöver tilldelas 
ekonomiska ramar som medger detta.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
”Det rådande världsläget med höga energipriser och stigande livsmedels- och råvarupriser 
påverkar kommunens ekonomi negativt. Ett högre kostnadsläge är nog dessvärre någonting 
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vi får leva med under de kommande åren. Även om bokslutet för årets första fyra månader 
ser relativt ok ut så måste vi nog börja anpassa oss efter den nya verkligheten. 
 
Trots att solcellsanläggningar är ekonomiskt lönsamma så gapar stora takytor fortfarande 
tomma på kommunens byggnader. T.ex. så borde Nacka stadshus, med sitt fantastiska 
solläge, kunna bli helt självförsörjande på elektricitet. Med en större lokal elproduktion, en 
100 % eldriven kommunal fordonsflotta och passivhusstandard på nya byggnader blir vi 
mindre känsliga för höga energipriser, samtidigt som vi bidrar till att uppfylla klimat- och 
miljömålen. 
 
Att se till så lönsamma investeringar inom energiområdet genomförs är en del av 
Miljöpartiets politik. Under den här mandatperioden kommer Miljöpartiets politik gällande 
lönsamma investeringar, solceller, eldriven fordonsflotta och passivhus implementeras som 
kommunens politik, i och med överenskommelsen om det 25-punktsprogram för klimat 
och miljö mellan Miljöpartiet och M, C, L och KD. Vi ser fram emot detta arbete och de 
strategier som nu arbetas fram inom området, som fastighetsstrategin.” 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”Budgetresultatet för tertialen ser bra ut. Under rubriken ”Sammanfattning av ärendet”, rad 
5 och 6 står följande: Överskottet förstärks av ökade skatteintäkter och nämnder som 
sammantaget går bättre än budget…” I tjänstehandlingen står om risken för 
markförsäljningen i ett framtidsperspektiv. Det menas säkert att vad man då gör då det inte 
längre finns fler fastigheter att sälja och då man får lita till en annan form av ekonomisk 
planering av budget. I dagens läge har man underskott i viktiga nämnder som skola, 
samhällsservice, stadsutveckling och en del till. Man har sedan länge inte givit utrymme för 
ökade personalkostnader som motsvarar stigande lönekostnader och inte för ökade 
kostnader av varor och tjänster. Det ger i praktiken en avsevärd minskning av resurser i 
form av personal samtidigt som Nackas befolkning och behov ökar. Det är ett oroande 
framtidsperspektiv om den hanteringen fortsätter. Andra orostecken är otillräckliga insatser 
i förebyggande arbete och stimulans av barn och ungdomar. Som exempel på detta visar 
intresset för att delta i kulturens kurser och aktiviteter en klar minskning. Det kan också 
vara en signal att många som skulle gynnas av deltagande i kultur och idrott inte har råd 
med detta. I vissa andra kommuner inser man detta problem och erbjuder generösa 
aktiviteter för att ha alternativ till att inte hamna i kriminalitet och destruktivitet. Att 
budgeten i sig går bra rent ekonomisk innebär inte med automatik att verksamheterna 
också går bra, speciellt inte när målen för dem inte uppfylls inom flera viktiga områden.”  

 
- - - -  
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§  211 KFKS 2022-00072 

Sammanställning av investerings-/projektbeslut för 
Nacka kommun i samband med tertialbokslut 1 år 2023 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om föreslagna tillkommande investeringsmedel netto om 
42,2 miljoner kronor. 

Sammanfattning av ärendet 
Natur- och trafiknämnden har inkommit med framställan om tillkommande  
investeringsmedel på 40,5 miljoner kronor i utgifter.  
Fritidsnämnden har inkommit med framställan om tillkommande investeringsmedel på 1,7 
miljoner kronor i utgifter. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 12 juni 2023 § 179 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl., daterad den 23 maj 2023 
Bilaga 1 Sammanställning av investerings-/projektbeslut för Nacka kommun i samband  
med tertialbokslut 1 år 2023, inkl underbilagor. 
 
Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 
förslag – och fann att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med detta. 

Protokollsanteckningar 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Nackalistan är positiva till investeringarna. Att återställa våtmarker i Nacka är en åtgärd 
som både är bra för naturen och även ger stor vinst för klimatet. Tilläggsinvesteringen för 
utbyte av gatlampor tillkom kring 1 november 2022 på tjänstemännens initiativ, efter att 
Nackalistan efterfrågade detta i natur- och trafiknämnden. Nämnden tog beslut om att 
tillskjuta 31 miljoner kronor extra under 2023 och 2024 så att 10 000 armaturer i 
gatubelysningsnätet byts till LED. En energibesparing på hela 35% uppnås, då 95% av 
armaturerna byts till slutet av 2024 i stället för till tidigare beslutade år 2033! Att utbytet till 
energisnåla LED-lampor i gatubelysningen nu påskyndas bidrar till den av EU påbjudna 
besparingen av el, till minskad klimatpåverkan samt är även en ekonomisk fördelaktig 
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investering på såväl kort som lång sikt då driftkostnaderna minskas. De höga elkostnaderna 
under december 2022 blev ett kvitto på att detta är en mycket god investering, helt i linje 
med Nackalistans politik.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
”Äntligen görs investeringar i flera våtmarksprojekt, något Miljöpartiet drivit länge och gick 
till val på. Även de energibesparande åtgärderna med byte av armaturer genomförs nu 
äntligen, som en direkt följd av vårt samverkansavtal med M, C, L och KD. Arbetet med 
investeringar i solenergi har ännu att ta fart och vi kommer fortsätta ligga på så även dessa 
ekonomiskt lönsamma investeringar tillkommer på såväl nya som befintliga tak.” 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”Äntligen har man insett bland de styrande i Nacka att dikesrestaurering är en viktig insats 
för miljön och bevarande av den biologiska mångfalden. Det har varit en viktig synpunkt 
från mitt f. d. parti Nackalistan, då vi har gått fram med den synpunkten i samband med 
gatuexploateringar i Boo. Då har vi talat för döva öron och man har fyllt igen dikena. 
Våtmarkspaketet är positivt och viktigt i sig men borde i hög grad inkludera norra 
Sarvträsks viktiga våtmarksområde. Denna viktiga del av våtmarken med betydande 
biologisk mångfald ska i praktiken förstöras och rimmar inte alls med kommunens satsning 
och vilja till bevarande. Exploateringen av Orminge centrum överstiger vida de 
ursprungliga bebyggelseplanerna och detta område borde därför ha fått vara oförstört. Det 
visar att Nackas styrande i högre grad gynnar byggföretagens exploateringsiver även av 
våtmarker framför hänsynen till en dyrbar och stor biologisk mångfald.” 
 
- - - -  
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§  212 KFKS 2023-00443 

Revidering av revisorernas reglemente 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar revidering av revisorernas reglemente i enlighet med bilaga 2 till 
tjänsteskrivelse reviderad den 30 maj 2023 med den redaktionella ändringen att ordet 
”ordförande” byts ut till ”sammankallade” under § 5 i reglementet. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktiges revisorer har inkommit med en skrivelse till kommunfullmäktiges  
presidium om önskemål ändring av revisorernas reglemente. Syftet med revideringen är,  
enligt revisorerna, att skapa ett större kollegialt ansvar. Revisorerna föreslår att  
ordförandeskapet växlar var sjätte månad. 
 
Rent faktiskt saknar det betydelse om majoriteten eller minoriteten innehar  
ordförandeposten/uppdraget som sammankallande i revisionen eftersom samtliga  
revisorer kan agera självständigt i sitt granskningsuppdrag. Om revisorerna önskar att  
dela på ordförandeskapet/uppdraget som sammankallande under mandatperioden på så  
sätt som framgår av revisorernas skrivelse finns därför inga hinder mot att revidera  
revisorernas reglemente. 
 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde noterades behov av en redaktionell ändring i 
reglementets § 5 där ordet ”ordförande” behöver ändras till ”sammankallande” i enlighet 
med övriga föreslagna revideringar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 12 juni 2023 § 192 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. reviderad den 30 maj 2023 (ursprungligen 
daterad den 4 maj 2023) 
Bilaga 1 Skrivelse från kommunfullmäktiges revisorer 
Bilaga 2 Förslag på revidering av revisorernas reglemente 
Bilaga 3 E-post från ordföranden i revisionen 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 30 maj 2023 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Johanna Kvist (S) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag 
och Johanna Kvists förslag. 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktige beslutade även om den redaktionella ändringen att ordet 
”ordförande” byts ut till ”sammankallade” även under § 5 i reglementet i enlighet med de 
revideringar som föreslagits under § 1.  

Christina Ståldal (-) deltog ej i beslutet. 

Reservationer 
Johanna Kvist reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Monica Brohede Tellström lät anteckna följande för Liberalerna. 
"Det är olyckligt att frågan om revisorernas reglemente blivit föremål för politisk debatt. 
Då det är oss förtroendevalda i styrelser och nämnder revisorerna ska granska bör vi kunna 
vara överens om arbetsformerna över partigränserna. Nu har revisorerna själva begärt 
denna förändring av reglementet för att de anser att det skulle gynna deras arbete, och då 
anser jag det väldigt rimligt att bifalla deras begäran. Det är viktigt att skapa förutsättningar 
för att revisorerna ska kunna utföra sitt viktiga uppdrag på ett så bra sätt som möjligt." 
 
I ovanstående protokollsanteckning från Liberalerna instämde Johan Krogh från 
Centerpartiet. 
 
Anders Tiger lät anteckna följande för Kristdemokraterna. 
”Revisorerna är valda av KF, och enskilt ansvariga. Revisorerna ska arbeta opolitiskt, och 
de får i sitt arbete inte företräda de partier som nominerat dem. Att förutsätta, eller att 
föreskriva, att arbetet (inte) ska ledas av någon som är nominerad av ett visst parti, eller av 
någon som hämtas ur en viss konstellation innebär i sig en politisering av revisionens 
arbete och dess förutsättningar, och riskerar därmed att skada förtroendet. 
Då varje revisor är självständigt ansvarig inför KF bör samordningen av arbetet ske i tydligt 
kollegiala former. Det innebär att var och en av dem ges möjlighet att, med rimligt stöd av 
gemensamma resurser, bidra med sin erfarenhet och sina observationer, och med syftet att 
KF ska få en så korrekt och allsidig bild som möjligt som underlag för vidare beslut. 
Den föreslagna ordningen ger en god grund för att arbetet ska kunna bedrivas kollegialt, 
och minska risken att en enskild revisor, och vederbörandes intressen och ambitioner, 
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skulle bli dominerande för helheten, liksom risken att en enskild revisor skulle få särskilt 
svårt att framföra sina rön.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Kommunens revision är en funktion som måste existera och fungera. Nackalistan kan inte 
se något alternativ än att bifalla revisionens förslag till roterande sammankallande. 
Lösningen med roterande sammankallande anser vi dock är en nödlösning enkom för 
denna mandatperiod, och vi hoppas att den inte ska behöva återupprepas.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet har ingen revisor och därmed begränsad insyn i denna konflikt mellan olika 
partier. Vi hoppas att det inte är ett tjafs om ekonomiska resurser.” 
 
- - - -  
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§  213 KFKS 2023-00277 

Framtidsdialog Nacka 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att genomföra en framtidsdialog 

utifrån ramarna i detta ärende. 

2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att efter genomförd dialog 
slutredovisa resultatet för kommunfullmäktige i form av ett förslag till inriktning för 
Nackas långsiktiga utveckling. 

3. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att återkomma i mål och budget 
2024 om medel för det fortsatta arbetet. 

Sammanfattning av ärendet 
Utvecklingskraften och framåtandan är stor i Nacka och på flera områden kommer det att  
hända mycket de kommande åren. En växande befolkning, förbättrad infrastruktur och  
spännande stadsutveckling kan göra Nacka till en ännu bättre plats att bo, verka och leva i. 
Dessutom sker en rad omvärldsförändringar som påverkar Nacka. 
 
Dessa förändringar skapar en grund för ett samtal med invånare, företag, föreningsliv, det  
civila samhället och kommunen kring hur vi tar vara på möjligheterna och hur vi vill att  
Nacka ska utvecklas. Därför föreslås fullmäktige initiera en omfattande framtidsdialog  
under 2023 och 2024. Med utgångspunkt i dialogen ska därefter ett ärende tas fram för  
riktningen framåt. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 12 juni 2023 § 191 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 21 mars 2023 
 
Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Lamin Jatta Modigh (NL) bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 
förslag – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta. 
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Protokollsanteckningar 
Anders Tiger lät anteckna följande för Kristdemokraterna. 
”Framtidsdialog är ett viktigt projekt för val- och demokratinämnden. De idéer som skissas 
står helt i samklang med det vi arbetar med. 
”Att involvera och nå de medborgare som annars har svårt att komma till tals”, är i 
praktiken en del av det utökade uppdrag som formulerades när val- och 
demokratinämnden bildades. Kristdemokraterna i VDN ser fram emot att bli en del i 
arbetet med framtidsdialogen.” 
 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna ser positivt på att en omfattande dialog mellan kommunen och 
nackaborna, företag, föreningsliv och det civila samhället inleds. Att ha en dialog med 
nackasamhällets alla delar har vi socialdemokrater i flera sammanhang genom åren 
poängterat är viktigt. Vi kommer med intresse följa detta och har stora förväntningar på att 
det som också kommer fram i dialogen leder till någonting konkret. Det vill säga att de 
synpunkter och idéer som nackaborna, företagen, föreningslivet med flera bidrar med 
också tas tillvara på i utvecklingen av vårt Nacka.” 
 
Konstantinos Irina och Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker det är bra att kommunen på olika sätt försöker att involvera 
kommuninvånare, föreningslivet och näringslivet i framtagandet av den nya 
översiktsplanen. Det ligger också i linje med Nackalistans motion ”Fördjupad 
medborgardialog i planprocessen”. Nackalistan vill även att transparens ska råda vid 
sammanställningen av de inkomna synpunkterna, så att eventuella slutsatser och beslut 
utifrån dessa kan härledas till källan. Namnet ”Framtidsdialog” kommer att skapa 
förväntningar hos medborgare att politiker och tjänstemän lyssnar. I tjänsteskrivelsen står 
det att ”redan fattade beslut gäller”, vilket skulle kunna begränsa möjligheten till dialog och 
möjligheten till att bli hörd.  
 
Detaljplanen för Henriksdalsbacken är ett bra exempel där rekordmånga 1 600 
privatpersoner och föreningar lämnade yttranden under samrådet med budskapet att de 
inte vill att Trolldalen ska exploateras. Men redan någon vecka efteråt förklarade man från 
Alliansens håll att man kommer ignorera det önskemålet.” 
 
Jan Salomonsson lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet välkomnar den här satsningen på̊ en framtidsdialog. Vi har länge påpekat 
att kommunen behöver stärka sitt demokratiarbete och skapa bättre förutsättningar för 
dialog med kommuninvånarna och civilsamhället. Vi hoppas att satsningen på en 
framtidsdialog kommer visa sig vara seriös, och att kommuninvånarnas engagemang och 
synpunkter verkligen tas tillvara på. 
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Vänsterpartiet anser dock att även politiska beslut som redan tagits ska kunna påverkas av 
invånare i den mån det är genomförbart. Även om beslut redan har fattats kan frågorna de 
rör vara viktiga för invånarna, och det finns en risk att det skadar förtroendet för 
kommunen och dess beslutsfattare om vissa frågor inte får beröras av dialogen. 
Vänsterpartiet tänker särskilt på frågor som i närtid engagerat civilsamhället och boende i 
kommunen, exempelvis de som rör idrottsytor och skolverksamheter.  
 
Vänsterpartiet är särskilt positiva till att framtidsdialogen särskilt avses lyfta de målgrupper 
som annars har svårt att komma till tals och bli delaktiga, inklusive barn. Vi hoppas att det i 
arbetet med att realisera den avsiktsförklaringen även kommer ingå ett internt arbete för att 
göra kommunen till en bättre lyssnare. 
 
Det här initiativet om dialog med medborgarna kan i bästa fall bidra starkt till förbättrad 
transparens i kommunen och ge vårt demokratiarbete en rejäl skjuts. De vinster som står 
att göra motiverar mer än väl att en rimlig budget tilldelas projektet – vi skulle gärna även 
se att en särskilt avsatt medborgarbudget kopplas till det så att några av medborgarnas 
uttryckta visioner kan realiseras smidigt och enkelt.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
”Vi vill se Nacka skapas tillsammans med - inte bara för - Nackas invånare och hade därför 
i vår budget förra årets budget en särskild satsning på medskapande stadsutveckling där vi 
även avsatte pengar till detta. Vi välkomnar därför detta förslag om framtidsdialog och ser 
det som viktigt i stadsutvecklingen. 
Det är spännande att Nacka växer och blir stad men arbetet behöver bättre förankras hos 
Nackabor, näringsliv och civilsamhälle. Vi tror att kultur samt deltagande och medskapande 
processer har en viktig roll att spela för en socialt hållbar stadsbyggnad. Därför la vi i 
budgeten pengar på ett medskapande projekt där tidiga dialoger om platsers utveckling kan 
göras tillsammans med människor för att utveckla livsmiljöer. Vi vill generellt se mer 
medskapande i planprocesser då vi tror det är centralt för att öka acceptansen och 
engagemanget för olika stadsbyggnadsprojekt och ta tillvara invånarnas kunskaper om 
specifika platser. 
Men i en framtidsdialog måste vi också prata om den gröna omställningen vi står inför där 
vi inkluderar alla aktörer i samhället. Vilka föreställningar har vi om framtiden, hur kan fler 
vara med och påverka och vilka inkluderande metoder kan vi använda oss av för att skapa 
ett gemensamt ägarskap av den framtid vi, våra barn och våra barnbarn vill leva i. Med ett 
gemensamt ägandeskap skapar vi också förutsättningar för en acceptans att anta de 
utmaningar som ligger framför oss. 
Nu har vi en regering som rycker åt axlarna åt de klimatpolitiska målen alà finansminister 
Svantessons ”gör vi det inte, så gör vi det inte”. Nu har vi en regering som kallat till 
klimatmöte där inga klimatforskare, miljöorganisationer eller ungdomsrörelsen bjudits in att 
delta. Det är inte vad vi kallar en framtidsdialog, utan snarare ett möte för inbördes 
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beundran. Därför är det än viktigare att vi som kommunen bjuder in till samtal om 
framtiden som faktiskt är en dialog. För att hantera komplexa samhällsutmaningar måste 
förankras med och av de som berörs, i lokalsamhället.” 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”Ärendet handlar om ett område som ligger mitt hjärta mycket nära  och som jag har varit 
en del av att driva politiskt sedan start i mitt dåvarande parti Nackalistan. Jag har skrivit 
många initiativ om detta i olika former. Stadsplanering och framtid är viktiga demokratiska 
frågor för invånarna som har att leva med den planering som blir verklighet i sina 
bostadsområden i många år. Det är inte bara professionella stadsplanerare av olika 
yrkeskategorier som har att bestämma hur ett område ska omdanas utan också invånarna. 
Denna aspekt har haft stora brister i Nacka och säkert i många andra kommuner över åren. 
Nu har debatten kring detta fått ett nytt liv och aspekten med invånares delaktighet och 
inflytande har fått ökat värde vilket är glädjande. Vi som har lyft detta har över åren blivit 
beskyllda för populism etc men jag konstaterade att flera partier inför det senaste valet lyfte 
de synpunkter som  jag och Nackalistan länge har fört fram.” 
- - - -  
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§  214 KFKS 2023-00243 

Detaljplan för Volten, del av fastigheterna Orminge 60:1 
och Skarpnäs 1:83, i Boo 
Yttrande över överklagan i mål nr P 15408-22 i Mark- och miljööverdomstolen vid Svea hovrätt 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige antar föreslaget yttrande till Mark- och miljööverdomstolen 

vid Svea hovrätt gällande överklagan av beslut om antagande av detaljplan för 
Volten, del av fastigheterna Orminge 60:1 och Skarpnäs 1:83, i Boo, med 
medgivande att domstolen ändrar beteckningen b5 på kartan till b3, enligt bilaga 1 
till tjänsteskrivelsen, daterad den 29 maj 2023.  
 

2.  Kommunfullmäktige förklarar paragrafen omedelbart justerad.  

Sammanfattning av ärendet 
Mark- och miljödomstolens avslag av överklagandena av kommunfullmäktiges beslut att 
anta detaljplan för Volten, del av fastigheterna Orminge 60:1 och Skarpnäs 1:83, i Boo har 
överklagats till Mark- och miljööverdomstolen av två naturföreningar. Kommunen ska nu 
yttra sig över överklagandena till Mark- och miljööverdomstolen. Syftet med detaljplanen är 
att möjliggöra bostäder och en förskola längs med Ormingeringen som är lätta att nå med 
buss, bil, gång och cykel. Detaljplanen syftar även till att möjliggöra för allmänheten att röra 
sig med cykel och till fots längs Ormingeringen. Detaljplanen möjliggör utbyggnad av cirka 
44 radhus, en förskola för cirka 200 barn samt en allmän gång- och cykelväg längs 
Ormingeringen. 
 
Mark- och miljööverdomstolen har förelagt kommunen att yttra sig över det överklagande 
som inkommit. I förslag till yttrande framkommer i huvudsak att kommunen motsätter sig 
klagandenas yrkanden om upphävande av beslut om antagande av detaljplan för Volten, del 
av fastigheterna Orminge 60:1 och Skarpnäs 1:83, i Boo. Kommunen yrkar att Mark- och 
miljööverdomstolen avslår överklagandet och fastställer mark- och miljödomstolens dom. 
Kommunen vidhåller att planförslaget tagits fram på ett korrekt sätt samt att detaljplanen 
inte strider mot gällande tillämplig lagstiftning. I förslag till yttrande medges dock att 
domstolen korrigerar plankartan så att bestämmelsen b5 på kartan ändras till b3 för att 
överensstämma med indexeringen i plankartans teckenförklaring, alternativt att b5 på 
kartan kan ändras till b3 av kommunen genom självrättelse i samband med att detaljplanen 
vinner laga kraft. I övrigt framgår i yttrandet att kommunen vidhåller att planområdet är 
lämpligt för förskola och bostäder med hänsyn tagen till både markföroreningar, närhet till 
kraftledning, dagvatten, förskolans utemiljö samt trafik- och parkeringsfrågor. Vidare 
framgår att kommunen vidhåller att de ändringar som gjorts mellan granskning och 
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antagande inte är att betrakta som väsentliga samt att kommunen motsätter sig klagandenas 
yrkanden om syn och sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 12 juni 2023 § 181 
Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 29 maj 2023 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Föreläggande från Mark- och miljööverdomstolen samt skrivelse från  
Naturföreningar 
Bilaga 3 Beslutsprotokoll från detaljplanens antagandebeslut (KF) 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Christina Ståldal (-) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag och bifall till eget förslag på 
yttrande enligt följande. ”De synpunkter som framkommit från en förening som gäller 
ärendets hantering är sammantaget grund för mitt ställningstagande om att inte besluta i 
enlighet med förslag till yttrandet i tjänstehandlingen. Jag, och det parti som jag tidigare 
företrädde, har tidigare haft en del kritiska synpunkter på delar av ärendet men har som 
grund inte varit kritiska till förslag om byggande i sig. De kritiska synpunkterna är nu för 
många vilket klaganden har lyft fram och svaren i tjänstehandlingen är inte helt 
övertygande. Förslaget om dimensioneringen av förskolan skulle ge en utemiljö på 5 kvm 
per barn vilket är 25 kvm mindre än Boverkets normer. Om detta skulle gå igenom så 
förstärks byggtrenden i Nacka vad gäller skapandet av nya förskolor med för begränsad 
utemiljö per barn, vilket vore olyckligt och inte i enlighet med Barnkonventionen. Andra 
påtalade svagheter i planen behöver utredas närmare och ändras så att de förslag som läggs 
fram för beslut till politiker följer normer och bestämmelser på ett bättre sätt i detta ärende 
och inte har de svagheter som MÖÖD nu har tagit upp och avge ett domslut kring.” 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag 
och Christina Ståldals förslag. 
 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunfullmäktige beslutat 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat bifalla Christina Ståldals förslag.” 
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Vid voteringen avgavs 56 ja-röster och 1 nej-röster, 4 ledamöter avstod att rösta. 
Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens 
förslag. 

Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 1 

Reservationer 
Christina Ståldal (-) reserverade sig mot beslutet. 

Protokollsanteckningar 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.  
”Socialdemokraterna har haft en rad inspel kring denna detaljplan som vi fortsatt anser är 
viktiga att lyfta. Den aktuella planen för Volten kommer att ha inverkan på den gröna kil 
som området utgör och troligtvis även i det planerade naturreservatet i Skarpnäs. Detta ser 
vi som negativ påverkan och något som vi kommer fortsätta att bevaka. Vi vänder oss 
också mot att den föreslagna förskolan blir extremt stor. Utformningen av förskolor är 
något som vi tycker är viktigt. De behövs på bra platser i närhet till bostadsområdena. Men 
att skapa en så stor förskola för så många barn ser vi som en risk ur flera perspektiv, 
framförallt att barngrupperna blir för stora och att det inte kommer finnas tillräckligt med 
utrymme för utevistelse. Vi hade gärna sett att förskolan hade blivit mindre, att den i stället 
hade delats upp på fler förskolor i området. När vi nu också ser att det är fler områden i 
närheten som det planeras för nya bostäder förstår vi att syftet är att täcka upp för de nya 
områden som ska byggas. Problemet är att det blir ökad trafik och en längre väg för att ta 
sig hit från t.ex. det planerade området Agaten. Vi ställer oss också tveksamma till att delar 
av marken där förskolan ska byggas utgörs av en tidigare soptipp, så kallad deponi, vars 
eventuella giftighet ännu inte fastställts. Därtill är en starkströmskabel med mycket hög 
effekt är nergrävd i mycket nära anslutning till förskolans rastgård som behöver undersökas 
vilken påverkan den har på människors liv och hälsa som vistas i dess närhet.” 

Maria Raner lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Kommunen yttrar sig efter att Mark- och miljööverdomstolen har beviljat 
prövningstillstånd i ett överklagande angående detaljplan för Volten i Orminge, Saltsjö 
Boo. Kommunens yttrande går inte att hålla med om i alla delar. Nu är det upp till 
domstolen besluta.   
 
Förskolan blir väldigt stor och gården blir väldigt liten vilket vi tidigare påpekat. Det finns 
natur i närliggande områden, men det kräver planering och pedagoger för att organisera 
utflykter. Den närmaste delen av naturområdet är dessutom hundrastplats där man kan 
släppa lös sina hundar, där lär det inte vara lämplig att släppa ut barnen. I yttrandet står det 
på flera ställen att synpunkter som lyfts upp i överklagandet är något som kommunen 
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kommer ta ställning till i bygglovsprocessen. Metoden att förskjuta från detaljplanen till 
bygglovsprocessen är inte tydligt. Om förutsättningarna inte skapas i detaljplanen kan de 
inte uppkomma i efterhand i planprocessen.  
 
Ett exempel på detta i skrivelsen är illustrationen av förskolan som finns på kommunens 
hemsida. Där ser gården större ut och solen ligger på som i ett söderläge. Vi har jämfört 
kartor, tittat på bilden och illustrationen går helt enkelt inte ihop med väderstrecken. Inte är 
det väl så att vi kan ändra solens upp och nedgång från en detaljplaneprocess till en 
bygglovsprocess? Låter särdeles orimligt. Detsamma gäller dagvattenhanteringen som 
behöver finnas med tidigt i planeringen.  
 
Det är bekymmersamt att förskolan blir så mycket större nu än i den ursprungliga 
planeringen. Det finns rekommendationer för hur stor yta barn behöver ha med dessa 
efterlevs inte här. Frågan man ställer sig är om kommunen redan på förhand kände till att 
det närliggande området Agaten skulle exploateras och att det är därför förskolan nu 
föreslås bli så mycket större. Agaten har kommit till kännedom för oppositionen alldeles 
nyligen. Det går inte att göra rimliga bedömningar och ta ställning till detaljplaner när 
områden exploateras var och en för sig utan att det finns ett samlat helhetsperspektiv. Det 
behövs ett helhetsgrepp för att kunna skapa en hållbar bebyggelse med rimliga 
förutsättningar för framtiden i Saltsjö Boo och Nacka.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Detaljplanen antogs för ett år sedan i kommunfullmäktige (juni 2022). Nackalistan tog 
ställning till detaljplanen då. Vi ville då återremittera planen med följande motivering: 

’Förskolan i planen är dimensionerad för ca 200 barn. Planen omarbetas så att en förskola 
inte dimensioneras för mer än ca 100 barn. Planen kan få omfatta en eller två sådana 
förskolor, i det senare fallet ska de inte gränsa till varandra. Och att förskolegårdens friytor 
med barnen lek i fokus prioriteras i storlek på bekostnad av bilparkering i planområdet.’  

Dagens ärende gäller endast en skrivelse till domstolen. Vi har inga juridiska synpunkter på 
texten i kommunens yttrande. Vårt ställningstagande i detaljplanen är samma då som nu.” 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet är inte tillfreds med detaljplanens utformning utan anser att den bör 
omarbetas vilket gör att det är för tidigt att besluta om genomförandebeslut och 
markanvisningsavtal.” 

Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tyckte vid stadsbyggnadsprojektet Voltens antagande att det fanns mycket bra 
med det. Dock förblir vi negativa till att förskolorna i kommunen tenderar att bli större och 
större, så även här. Vi vill att det i stället anvisas för flera mindre förskolor inom samma 
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område, men som kan ingå i samma större förskoleenhet för att ta tillvara 
stordriftsfördelarna utan att behöva samla allt under ett och samma tak. Fler och mindre 
förskolor gör också att fler får en förskola närmare sin bostad, vilket underlättar för att gå 
eller cykla dit. I start-PM för Volten angavs från början 160 förskoleplatser vilket sedan 
ökade till 200. Miljöpartiet anser inte att antal barn på en förskola ska anpassas till vad som 
ger mest vinst till den som ska driva förskolan, utan vad som är barnens bästa, och enligt 
Boverkets regler om friyta skulle en förskola för 100 barn vara lämpligt. I Miljöpartiets 
skuggbudget för kommunen har vi valt att satsa på mindre förskolor, och har även avsatt 
pengar för att styra mot mindre barngrupper i dessa.” 
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§  215 KFKS 2016-00023 

Genomförandeavtal för Saltsjöbanans upphöjning 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget Genomförandeavtal om Saltsjöbanans 
upphöjning i Nacka med AB Storstockholms Lokaltrafik, org.nr. 556013-0683 samt Region 
Stockholm genom trafikförvaltningen, org.nr 232100-0016, enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 30 maj 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
I maj 2022 träffade kommunen och Region Stockholm en avsiktsförklaring som syftar till 
att säkra en kapacitetsstark Saltsjöbana för framtidens resande. Genom avsiktsförklaringen 
är parterna överens om att kommunen ska etablera en planskild korsning mellan 
Planiavägen och Värmdövägen i Sickla i form av upphöjning av Saltsjöbanan på en bro.  

När spåret höjs upp på en bro får området en öppnare, mer tillgänglig och sammanhållen 
trygg stadsmiljö. Samtidigt skapas förutsättningar för en fungerande dagvatten- och 
skyfallshantering för tillkommande bebyggelse i Sickla samt ett mer robust vägnät med nya 
kopplingar för gång-, cykel-, buss-, och biltrafik under den nya bron. Upphöjningen utgör 
en viktig förutsättning för utvecklingen av kollektivtrafiknoden station Sickla bestående av 
busstrafik, Saltsjöbanan och den nya tunnelbanan.  

I enlighet med tecknad avsiktsförklaring har ett förslag till ett genomförandeavtal 
upprättats. Genomförandeavtalet omfattar de arbeten som kommunen och regionen ska 
genomföra enskilt och gemensamt i arbetet med att höja upp Saltsjöbanan på en bro. Syftet 
med genomförandeavtalet är att reglera ansvarsförhållanden och kostnadsfördelning under 
planerings-, projekterings- och byggskedet. Avtalet anger även principer för frågor om 
rådighet och ägande samt framtida drifts- och underhållsfrågor med mera. 

Parterna är överens om att kommunen ska äga den nya bron och ha rådighet över de 
markytor som frigörs under bron. Regionen ska äga och ha rådighet över spåranläggningen 
med tillhörande utrymmen för att kunna bedriva järnvägstrafik. I genomförandeavtalet åtar 
sig kommunen att ansvara för samordning och projektledning av regionens och 
kommunens gemensamma projekt.  

I enlighet med tidigare tecknad avsiktsförklaring åtar sig kommunen även merparten av alla 
kostnader för planering och genomförande av det gemensamma projektet. I föreslaget 
genomförandeavtal med tillhörande gränsdragning förtydligas fördelningen av kostnader 
mellan regionen och kommunen.  
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Den 23 maj 2023, § 67, noterade kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott information 
om ärendet. Ärendet har till beslut av kommunstyrelsen den 12 juni 2023, inför beslut av 
kommunfullmäktige den 19 juni 2023, kompletterats med förslag till genomförandeavtal 
om Saltsjöbanans upphöjning i Nacka med tillhörande bilagor. Tjänsteskrivelsen har 
vidareutvecklats med information om ärendets bakgrund samt med ekonomiska 
konsekvenser av förslaget till genomförandeavtal och med förtydliganden avseende 
kommande beslut i projektet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 12 juni 2023 § 180 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten, daterad den 30 maj 2023 
Bilaga 1  Genomförandeavtal om Saltsjöbanans upphöjning i Nacka inklusive bilagor 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Joel Lallerstedt (MP), Tomas Ottosson (V), 
Anders Tiger (KD), Gunilla Grudevall-Steen (L), Johan Krogh (C), Cecilia Gardner 
Larsson (M) och Monica Brohede Tellström (L) bifall till kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 
 
Lina Olsson (NL) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) och Christina Ståldal 
(-) i första hand att ärendet skulle återremitteras på följande punkter;  
1. Att komplettera med en utredning av konsekvenser av ett 0-alternativ, dvs ingen 
höjning av Saltsjöbanan, allt övrigt lika, samt alternativ med bro eller tunnel som 
förbindelse norr och söder.  
2. Att en risk- och konsekvensutredning görs med projektet. Där både ekonomiska, 
tidplanemässiga och andra relevanta risker belyses innan beslut om projektet. 
3. Att en ekonomisk kalkyl presenteras med den totala kostnaden för hela 
”upphöjningens” avskrivningstid med kapitaltjänstkostnader samt driftskostnader 
inkluderat. 
4. Att en noggrann bullerutredning görs för att belysa vilka konsekvenser en upphöjning 
av Saltsjöbanan kommer ha. 
5. Att förtydliga finansieringen av projektet, vad exploatörer respektive skattekollektivet 
ska betala.   
 
I andra hand yrkade Lina Olsson m.fl. att ärendet skulle avslås.  
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C) och Mats 
Gerdau (M) avslag på återremissyrkandet. 
 
Esa Pekka Örmä (SD) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns följande förslag till beslut – förslaget 
från kommunstyrelsen och avslag på detsamma, samt ett förslag om återremiss.  

Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag, och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
avslår förslaget om återremiss röstar ja den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat bifalla förslaget om återremiss.” 
Vid voteringen avgavs 50 ja-röster och 11 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens förslag. 
Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 2 

Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot avslag, och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat att bifall förslaget.  

Reservationer 
Mikael Carlsson och Lina Olsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan och 
ingav följande. 
”Handlingarna i ärendet skickades ut på fredag kväll då kommunstyrelsens sammanträde 
ligger på måndag. Ärendet var inte heller berett i någon nämnd eller utskott. Det kan 
fungera i ett mindre beslutsärende av administrativ karaktär. Det är dock direkt olämpligt 
att få ut beslutsunderlag så sent i ett genomförandebeslut för ett miljardprojekt. Det har i 
praktiken gjort det omöjligt att analysera underlaget, ställa frågor till tjänstemännen, 
förankra med partiets medlemmar eller tillfråga kommunens invånare om förslaget.  
Kommunens kostnader för Saltsjöbanans upphöjning finansieras delvis genom uttag av 
medfinansieringsersättning från byggaktörer i närområdet. Merparten av kostnaderna antas 
belasta skattekollektivet. Det framgår dock inte om den andelen är 51% eller 99% av 
kostnaden på en miljard kronor. Den informationen borde givetvis stått med.  

Då inte heller konstruktionens livslängd, driftskostnader samt kapitaltjänstkostnader finns 
med i underlaget så anser Nackalistan inte att detta underlag är tillräckligt omfattande för 
att kunna avgöra om det är lämpligt att ingå ett investeringsbeslut i Upphöjd Saltsjöbana. 
Nackalistan vill först veta hur mycket projektet kostar skattebetalarna. 

Vi vill även att 0-alternativet innebär, d v s vad det skulle innebära om Saltsjöbanan inte 
höjs upp. Slutligen saknas en riskmatris, vilket är ett krav från revisionen.  
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Redan när inriktningsbeslutet togs i KF i maj 2022, efterfrågade Nackalistan dessa 
underlag. Då sas det att dessa underlag kommer om ett år, i genomförandebeslutet. Nu, när 
vi är i stånd att teckna beslut om genomförandeavtal, finns det fortfarande inga ordentliga 
kostnadsberäkningar. I stället anges en fördyring närapå 50% jämfört med de 680 MSEK 
som estimerades 2022 vilket även motsvarar en fyrdubbling av den ursprungliga kalkylen. 
Enligt muntlig uppgift på kommunstyrelsen sammanträde ska nu en mer detaljerad 
kostnadskalkylerna tas fram till årsskiftet.  

Det är även anmärkningsvärt att flera partier i den styrande minoriteten tycks motivera 
beslutet om upphöjd Saltsjöbana med en sammanhängande Kyrkvikspark samt en 
personbilsfri Järlaled, trots att inga av dessa värden realiseras genom projektet. Skulle dessa 
värden realiseras eller möjliggöras, borde det rimligen ha framgått av beslutsunderlaget. 

Då vår återremiss inte fick bifall, så ser Nackalistan tyvärr ingen annan möjlighet än att yrka 
avslag och reservation emot beslutet i detta skede. Först när vi får ett genomarbetat 
underlag med alla kostnader samt risk- och konsekvensanalyser kan vi ta ställning till 
miljardprojektet upphöjd Saltsjöbana.” 

Lars Alexandersson reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraterna och ingav 
följande. 
”Sverigedemokraterna reserverar sig mot föreliggande beslut. 
För det första är det en störning som den redan hårt störningsdrabbade Saltsjöbanan inte 
behöver, allra minst ställt mot den svaga och oklara motiveringen med stadsutveckling. 
För det andra måste tidsplanen betraktas med skepsis speciellt när riskanalys fattas. Projekt 
av denna experimentella art är erfarenhetsmässigt mycket svåra att slutföra i tid i Sverige. 
Tunnelbygget genom Hallandsåsen och bygget av Botniabanan är två exempel.  
För det tredje ger tidsöverdraget som kan förväntas också mycket stora kostnadsökningar. 
Preliminärt ligger för närvarande den projekterade kostnaden på en miljard, helt 
oacceptabelt redan nu.” 
 
Protokollsanteckningar 
Johan Krogh lät anteckna följande för Centerpartiet. 
”Saltsjöbanans upphöjning är viktig för att möjliggöra en grön och levande stadsmiljö i 
Sickla. Utan upphöjningen omöjliggörs en bilfri Kyrkvikspark då det inte kommer att gå att 
stänga Järlaleden. Centerpartiet driver sedan många år tillbaka en bilfri Kyrkvikspark och vi 
beklagar att Nackalistan inte delar den bilden. Stadsutveckling är ett långsiktigt arbete och 
då måste vi våga att ta beslut som skapar förutsättningar för en långsiktigt hållbar 
utveckling. Upphöjningen av Saltsjöbanan är ett sådant beslut.” 
 
Monica Brohede Tellström lät anteckna följande för Liberalerna.  
”Med detta avtal så bygger vi bort en del av den barriär som banvallen utgör. Här lyfter vi  
Saltsjöbanan och får en koppling i markplan mellan Sickla och Värmdövägen med  
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Svindersvik strax intill. I förlängningen innebär det också att vi får till en större park i 
Kyrkviken, då vi kan ta bort 
Järlaleden. Ett stort lyft för hela området. 
Detta vill dock Nackalistan motsätta sig! 
Säger man nej till avtalet försvinner möjligheten till större park i Kyrkviken. 
Vi liberaler värnar både det gröna och det urbana.” 
 
Anders Tiger lät anteckna följande för Kristdemokraterna.  
”När väl denna stora kostnad är tagen så kommer det kännas naturligt och självklart att 
Värmdövägen och Sickla är sammankopplade, ungefär lika naturligt som att 
Svindersviksbron förenar Kvarnholmen med centrala Nacka. De är båda viktiga satsningar 
för en väl fungerande stadsdel på västra Sicklaön. Och upphöjningen gör det dessutom 
möjligt att anlägga park där Järlaleden går. 
Sedan vill vi Kristdemokrater påpeka att det fanns andra lösningar än att höja upp 
saltsjöbanan. Vi beklagar att de avfärdades på så lösa grunder och aldrig utreddes seriöst.” 
 
Henrik Frank lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
”Det är bra att denna process går vidare så att upprustningen av Saltsjöbanan kan fortlöpa 
som planerat, och Sickla-området kan utvecklas som tänkt. Nu är det viktigt att 
upphöjningen blir klar i tid så att vi också får nya vagnar som det finns så stort behov av. 
Socialdemokraterna har tidigare lagt en motion i kommunfullmäktige om en station vid 
Finntorp, som ersättning för Nacka station som försvinner när upphöjningen byggs. Vi 
skulle gärna se att när man utnyttjat banvallen och upphöjningen är klar för spårläggning, 
ska återläggningen av spåren mellan Saltsjö-Järla och Sickla stationer så långt möjligt 
utföras så att ett framtida byggande av en station/hållplats vid Finntorp underlättas.” 
 
Jan Salomonsson lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet anser att projektet med att höja upp Saltsjöbanan lovar flera önskvärda 
utfall. Vi ser naturligtvis värde i att kunna få bort barriären som spåren idag utgör, skapa en 
park i Kyrkviken, få till en bättre dagvattenlösning i området, stänga Järlaleden för 
fordonstrafik och skapa bra transitytor för människor som rör sig mellan olika färdmedel i 
kollektivtrafiken. I området där planen avses genomföras planeras ett antal stora 
bostadsprojekt, och att ge våra nya och befintliga medborgare en bra fritidsmiljö och goda 
kommunikationer i området är eftersträvansvärt. 

Vi anser också att det vore dumt att avbryta ett så långt gånget arbete nu, och inte få 
någonting tillbaka alls för de tiotals miljoner kommunen redan investerat i planering och 
utredningar kring projektet. Det var nödvändigt att träffa ett genomförandeavtal nu för att 
inte den avsiktsförklaring som redan fanns på plats skulle bli ogiltig, och för att arbetet med 
till den här planen angränsande planer skulle kunna fortsätta. 
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Det var utifrån dessa avväganden som vi biföll kommunstyrelsens förslag i detta ärende. 

Det innebär såklart inte att vi är helt utan betänkligheter kring projektet. Att höja upp 
Saltsjöbanan kräver en minst sagt ansenlig investering från kommunens sida, som måste 
vägas mot ett flertal olika värden, av vilka några är svåruppskattade och än så länge 
otillräckligt utredda. Dessutom är flera av dessa värden avhängiga genomförandet av andra 
planer, som i sin tur har den här planens genomförande som förutsättning för att alls bli av. 
Det här ärendets fortsatta hantering sätter vårt politiska ansvar för kommunen på sin spets: 
vi måste beakta värdena projektet lovar, bedöma om kostnaden faktiskt är befogad i ljuset 
av dessa värden, och bedöma hur goda förutsättningarna är för att projektet kan 
genomföras med framgång. 

Det innebär förstås att vi måste ställa stora krav på den fortsatta utredningen av ärendet 
och de beslutsunderlag som nu ska tas fram. Vänsterpartiet förutsätter att underlagen 
kommer innehålla jämförande analyser av olika finansieringsförslag och 
genomförandeförslag. Vi vill också uttrycka en stark förhoppning om att beslutsärendet 
utlyses och handlingarna görs tillgängliga i god tid. Vi skulle också uppskatta att 
kommunstyrelsen och berörda utskott och nämnder vid minst ett par tillfällen under 
hösten fick dragningar och frågestunder med de tjänstepersoner som deltar i 
projektarbetet.” 
 
Joel Lallerstedt lät anteckna följande för Miljöpartiet.  
”Det är nu vi bygger den stad som vi kommer att få leva i, idag och i framtiden. Det måste 
också få kosta. Vi vill se en grön stadsutveckling med fokus på kollektivtrafik, cyklister och 
gående. Vi vill se en stad växa fram med plats för biologisk mångfald, konst och lek i våra 
gemensamma offentliga rum. Vi vill stärka sambandet med Värmdövägen i form av ny 
stadsgata och se en bilfri park i Kyrkviken med de populära badbryggorna, ett förslag 
Miljöpartiet var först med att driva redan för flera år sedan. 
För Miljöpartiet är det avgörande att vi verkligen bygger en stad som är hållbar och 
förbättrar kunskapen om hur vi stärker grönskan. Vad vi planterar spelar roll för den 
biologiska mångfalden och de gröna mellanrummen och stråken blir ännu viktigare. 
Vi vet idag inte vad som händer med ytorna under bron som tidigare var planerade för 
lokaler eller exakt hur Kyrkviksparken kan se ut. Men i vår debattartikel i NVP från förra 
veckan finns en rad förslag som vi kan bjuda på i ett nytt grönt paket där stadsgator 
utvecklas med växtlighet för pollinatörer, stadsängar anläggs, projekt med ”stadsodlingar” 
där Nacka upplåter plats åt invånare som vill sköta gemensamma ytor startas. Det är några 
förslag som vi kan ta med oss in i framtiden i utvecklingen av ytorna och området som 
tillkommer till följd av upphöjningen av Saltsjöbanan.” 
- - - - - 
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§  216  KFKS 2017-00901, KFKS 
2018-00028 

Reviderat genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Norra Nacka strand, detaljplan 3, etapp 1, fastigheterna 
Sicklaön 369:33 och Sicklaön 13:138 m.fl, Sicklaön 
Utbyggnadspromemoria, tilläggsavtal till exploateringsavtal samt beslut om budget för genomförandet 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget tilläggsavtal till exploateringsavtal 

med Norra Nacka strand Exploatering DP 3 AB, org.nr. 559121-8515, enligt bilaga 
2 till detta ärende. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att Exploateringschef ges delegation att besluta om 
betalplan för erläggande av ersättning för allmänna anläggningar i 
stadsbyggnadsprojektet Norra Nacka strand dp 3 etapp 1. 

3. Kommunfullmäktige beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Norra Nacka strand 
dp3 etapp 1, 99924000 med -22,3 miljoner kronor netto för år 2025 och framåt. 
Detta fördelat på 81,5 miljoner kronor i investeringsinkomster och -103,8 miljoner 
kronor i investeringsutgifter. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott har den 28 augusti 2018 § 156 fastställt en 
utbyggnadpromemoria nr 1 för stadsbyggnadsprojektet Norra Nacka strand dp 3 etapp 1, 
vilken omfattar del av utbyggnaden av allmänna anläggningar inom projektet. Föreslaget 
reviderat genomförandebeslut innehåller beslut som behövs för att fortsätta 
genomförandet av den detaljplan som vann laga kraft den 25 maj 2018. Förslag till beslut 
omfattar en utbyggnadspromemoria nr 2 som gäller resterande utbyggnad av allmänna 
anläggningar. Beslutet innehåller även ett tilläggsavtal till gällande exploateringsavtal vilket i 
huvudsak reglerar tids- och kostnadsförändringar som behöver göras med anledning av att 
exploatören har meddelat att utbyggnadstakten av bostäder på kvartersmark har ändrats. 

Den sedan tidigare tilldelade budgeten bedöms inte inrymma kommunens arbete för att 
genomföra stadsbyggnadsprojektet fram till projektslut. Den största anledningen till de 
utökade kostnaderna är det osäkra världsläget och inflation som driver materialkostnader. 
Anledningen är också att den nya angöringsbryggan som ska anläggas har ökat i 
omfattning. Tidsförskjutning av utbyggnad av allmän plats påverkar också att kostnaderna 
beräknas öka. Anledningen till att investeringsinkomsterna inte ökar lika mycket som 
investeringskostnaderna inom projektet är att exploateringsbolaget endast ska bekosta 
angöringsbrygga enligt framtagen systemhandling. Den del av bryggan som kommunen 
bekostar ska finansieras via exploateringsersättning från närliggande stadsbyggnadsprojekt.  
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En utökad budget föreslås tilldelas för stadsbyggnadsprojektet Norra Nacka strand dp3 
etapp 1, 99924000, med totalt -25,7 miljoner kronor netto. Detta fördelat på 81,5 miljoner 
kronor i investeringsinkomster och -107,2 miljoner kronor i investeringsutgifter. Den 
utökade budgeten förelås tilldelas både från budgetram för stadsbyggnadsprojekt inom 
Nacka år 2023-2025 och från Kommunfullmäktige från år 2026 och framåt.  

Byggnation av utsiktsplats med tillhörande stentrappa och utökad omfattning av en lekplats 
utgår med anledning av att dessa anläggningar inte anses tillräckligt nödvändiga för området 
och för att minska på kommunens driftkostnader. 

Exploatörerna planerar för cirka 820 nya bostäder och cirka 2 000 kvadratmeter nya 
verksamhetslokaler inom stadsbyggnadsprojektet. Exploatörerna Klövern AB, Corem AB 
och Alecta AB ansvarar för utbyggnad av kvartersmark. Kommunen bygger ut allmän plats. 
Utbyggnad av allmänna anläggningar har startat hösten 2022 och beräknas vara klara 2031. 

Stadsbyggnadsprojektet bedöms totalt generera ett negativt netto till kommunen om cirka   
-7,6 miljoner kronor. Anledningen till att det är ett negativt netto är att del av 
angöringsbryggans finansiering från närliggande stadsbyggnadsprojekt inte budgeteras i 
detta stadsbyggnadsprojekt. 

Stadsbyggnadsprojektet är en del av Nacka stad och exploatören Norra Nacka strand 
Exploatering DP 3 AB bidrar till medfinansiering av tunnelbanan till Nacka. Därutöver tar 
kommunen emot en gåva på 28 miljoner kronor från exploateringsbolaget vid 
överlämnande av snedbanehiss kring 2031. 

Efter beredningen av ärendet i stadsutvecklingsutskottet den 23 maj 2023 har revideringar 
gjorts i tilläggsavtal som är bilaga 2 till denna tjänsteskrivelse med anledning av att 
exploatören vill skjuta erläggandet av ersättning för allmänna anläggningar framåt i tiden. 
Med anledning av rådande marknadsläge vill Exploatören anpassa tidpunkt för erläggande 
av ersättning för allmänna anläggningar med tidplan för Exploatörens utbyggnad av 
kvartersmark och en betalplan ska tas fram. Revidering har också gjorts i bilaga 1, 
utbyggnads PM gällande beskrivning av exploatörens framtida planering för hus intill 
befintlig snedbanehiss, ett tillägg har gjorts att huset eventuellt ska rivas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 12 juni 2023 § 182 
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Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten och anläggningsenheten, daterad den  
Bilaga 1  Utbyggnads-PM  
Bilaga 2 Tilläggsavtal till exploateringsavtal med tillhörande bilagor 
Bilaga 3 Ärendeöversikt 
Bilaga 4  Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 maj 
2023 § 64 
 
Yrkanden 
Cecilia Gardner Larsson (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut –förslaget från 
kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
”När detaljplanen antogs 2017 poängterade vi socialdemokrater att Nacka strand är ett 
område som de kommande åren skulle genomgå en stor omvandling. Vi påpekade då att 
grönområden samt ytor för rekreation, lek och idrott är viktiga och måste planeras in för 
ett levande område. Det är fortfarande viktigt att just grönområden tas tillvara på och 
tillgängliggörs samt att lekparker och idrottsytor får plats i de nya kvarteren.  
Detta är ett projekt som tar grönområde i anspråk. Då är det av yttersta vikt att verka för 
att bibehålla gröna spridningssamband för växt och djurliv och att de olika 
detaljplaneområdena planeras utifrån dessa förutsättningar. Precis som växt och djurlivet 
behöver vi människor ljus och sol för vårt välbefinnande och hälsa därför är det av stor 
vikt att vi inte bygger bort möjligheten för solen att ta sig in i området.  
 
Vad gäller bergbanan så är det viktigt att driften för den säkras framöver. Vi 
socialdemokrater har tidigare framfört just detta, att det är särskilt viktigt när nya 
fastighetsägare kommer in och att när planer för husen runt bergbanan beslutats måste 
kommunen se till att driften för den säkras.” 
 
Mikael Carlsson och Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att det är viktigt att ingreppen i naturen blir så små som möjliga och att 
större delen av berget med skog bevaras. De omgivande anläggningarna som ingår i 
etappen är viktiga för kommunikationerna i Nacka Strand. Nackalistan tycker också att det 
är viktigt att kommunen ser över möjligheterna till att öka antalet lekplatser och lekytor i 
hela Nacka strand. Nackalistan vill även säkra upp och öka idrottsytorna på hela västra 
Sicklaön så att de barn som flyttar in här har möjlighet att ägna sig åt till exempel fotboll på 
samma villkor som andra barn i landet.” 
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Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
”Det saknas ytor för kultur och idrott i alla planer för Nacka strand. Någonstans i dessa 
detaljplaner behöver det kompletteras med ytor för det. 
I genomförandebeslutet står att exploatören kommer öka antalet lägenheter fra ̊n ca 300 till 
820 st. Det utgör en stor skillnad vars effekter inte kan utläsas i handlingarna, och 
Vänsterpartiet kommer fortsätta följa den frågan. Även om det är samma boyta som 
detaljplanen tillåter kommer fler till följd av detta bo i området, vilket påverkar 
samhällsfunktionerna i anslutning till det, inklusive kollektivtrafikutbudet, förskole- och 
grundskoleplatser, lekplatser samt kultur- och idrottsytor.” 
 
Lisskulla Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker att kommunen borde se över påslagen för övergripande 
sekundärinvesteringar/kostnader kopplade till stadsbyggande. Det handlar om att höja 
blicken och planera för större sammanhang än enskilda detaljplaner. När vi förtätar och 
bygger stad är det viktigt att avsätta tillräckligt med pengar till alla våra “offentliga 
vardagsrum” och mötesplatser. Det viktigaste i en stad är utrymmena mellan husen och 
mötesplatser för människor, där de sociala ytorna bidrar till social hållbarhet.” 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”Jag instämmer i Socialdemokraternas protokollsanteckning från kommunstyrelsen om 
behovet av tillräckliga ytor för rekreation, lek och idrott och med tillägg om bevarande av 
grönområden för bevarande av biologisk mångfald.” 
- - - -  
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§  217 KFKS 2023-00173  

Reviderat genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Nya Gatan, Centrala Nacka 
Reviderat beslut om budget för genomförandet 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Nya Gatan 99923700 med -
71,5 miljoner kronor netto för år 2026 och framåt. Detta fördelat på 0,4 miljoner kronor i 
investeringsinkomster och -71,9 miljoner kronor i investeringsutgifter.  

Sammanfattning av ärendet 
En utökad budget föreslås tilldelas för stadsbyggnadsprojektet Nya Gatan 99923700 från 
budgetramen för stadsbyggnadsprojekt för år 2023–2025, vilken beviljades av 
kommunfullmäktige den 14 november 2022, samt beviljas separat av KF för år 2026 och 
framåt, med totalt -50,8 miljoner kronor netto. Detta fördelat på 92,2 miljoner kronor i 
investeringsinkomster och 143 miljoner kronor i investeringsutgifter.  
 
Stadsbyggnadsprojektet Nya Gatan omfattar genomförandet av två detaljplaner, Nya Gatan  
Stadshusområdet och Nya Gatan Elverkshuset. Stadsbyggnadsprojektets övergripande syfte 
är att möjliggöra en stadsutveckling i enlighet med antaget detaljplaneprogram för Centrala  
Nacka från 2015. Utbyggnaden i projektet genomförs etappvis vartefter detaljplanerna har  
vunnit laga kraft. Produktionen inom Stadshusområdet påbörjades efter att 
utbyggnadspromemoria och budget för Detaljplan Nya Gatan Stadshusområdet beslutades  
2018. Produktionen inom Elverkshuset påbörjades efter att utbyggnadspromemoria för  
Detaljplan Nya Gatan Elverkshuset beslutades 2021. Utbyggnad på kvartersmark utförs av  
byggaktörerna och utbyggnaden av de allmänna anläggningarna utförs av kommunen.  
 
Projektet sökte ingen utökad budget i samband med beslut om utbyggnadspromemoria  
Detaljplan Nya Gatan Elverkshuset från 2021 då de prognosticerade utgifterna de närmaste 
åren rymdes inom projektets beviljade budget. Projektet har nu upparbetat stora delar av  
den beviljade budgeten och söker därför nya medel för att kunna färdigställa de allmänna  
anläggningarna inom projektet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 12 juni 2023 § 183 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten m.fl., daterad den 4 maj 2023 
Bilaga 1 Ärendeöversikt 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 
förslag – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
” Eftersom allmänna anläggningar, som torg, till följd av konjunkturen och det allmänna 
läget nu försenas tycker vi det är viktigt att nu se hur vi kan planera in levande, gröna och 
attraktiva gemensamma livsmiljöer här för att få ett verkligt grönt och naturbant intryck. 
Det gäller våra gemensamma rum och mellanrummen mellan husen, gatumiljön och de 
allmänna platserna där vi vill se ett grönt avtryck med biologisk mångfald i fokus. Därför 
har Miljöpartiet lagt ett förslag om ett nytt “grönt paket” för Nacka.” 

- - - - - 
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§  218 KFKS 2023-00169 

Ansökan om avveckling av Kummelberget–Skarpnäs 
torrläggningsföretag  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen i egenskap av ägare till fastigheten Bo  
1:83 och enda deltagare i Kummelberget-Skarpnäs torrläggningsföretag ansöker om  
avveckling hos mark- och miljödomstolen av detsamma.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Kummelberget-Skarpnäs torrläggningsföretag bildades 1942 och ligger i huvudsak inom  
Kummelbergets verksamhetsområde. I samband med att planförslag för utvidgning av  
verksamhetsområdet var ute på samråd påpekade länsstyrelsen att kommunen bör ansöka  
om avveckling av torrläggningsföretaget om det inte längre fyller sin funktion.  
Avdikningsområdet utgörs av en samfällighet och en kostnadsfördelning finns upprättad  
där kommunen är enda deltagande fastighetsägare. Idag består området till övervägande del  
av kvarters- respektive gatumark för industriverksamhet. Syftet med torrläggningsföretaget  
har sedan länge upphört och det finns ingen aktiv styrelse. Eftersom torrläggningsföretaget  
dock fortfarande är juridiskt gällande krävs ett beslut från mark- och miljödomstolen för att  
det ska upphöra. Avledning av yt- och dagvatten sker idag genom utbyggda kommunala  
dagvattenledningar och kvarters- och gatumark ligger inom kommunens  
verksamhetsområde för VA och dagvatten. Inga åtgärder planeras utanför det kommunala  
verksamhetsområdet. En avveckling av torrläggningsföretaget skulle innebära en  
anpassning till rådande förhållanden. Vägarna inom området har kommunalt  
huvudmannaskap. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 12 juni 2023 § 184 
Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 4 maj 2023 
Bilaga 1 Informationsbrev till fastighetsägare inom båtnadsområdet med flera 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 
förslag – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
Peter Zethraeus (M) deltog ej i behandlingen av detta ärende på grund av jäv.  
 
- - - - - 
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§  219 KFKS 2023-00442 

Principöverenskommelse om kommunalt övertagande 
av vissa anläggningar på Kommendörsvägen i 
Saltsjöbaden 

Beslut 
Kommunfullmäktige ingår principöverenskommelse med Nacka vatten och avfall AB och  
fastighetsägarna till fastigheterna Rösunda 38:6-38:16 avseende kommunalt övertagande av  
vissa anläggningar på Kommendörsvägen, i enlighet med tjänsteskrivelsen daterad den 21  
april 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
På Kommendörsvägen i Saltsjöbaden ligger 11 fastigheter. Dessa byggdes ut av  
fastighetsbolaget Egold AB under 1970-talet. För att försörja området byggdes en  
förlängning av Kommendörsvägen, en gångstig till Amiralsvägen och en VA-anläggning.  
Genom en lantmäteriförrättning skapades en gemensamhetsanläggning som skulle äga och  
ta ansvar för vägen, gångstigen och VA-anläggningen. Beroende på felaktigheter i  
hanteringen bildades inte någon samfällighet. Ägandet låg kvar på fastighetsbolaget som  
försattes i konkurs 1981. Därmed blev fastigheten som ansvarar för  
gemensamhetsanläggningen herrelös. Under de senaste tio åren har diskussioner förts med  
fastighetsägarna på Kommendörsvägen och kommunen om att få till en lösning. 
Förslaget till lösning är en principöverenskommelse som tecknas mellan alla berörda  
fastighetsägare, kommunen och Nacka vatten och avfall (NVOA). Syftet är att  
kommunen/NVOA tar över ansvaret för anläggningarna i gemensamhetsanläggningen.  
Detta görs genom ett planarbete som ändrar anläggningarna från att vara privata till  
allmänna. Kostnaden för planarbetet betalas av fastighetsägarna. Därefter görs en  
lantmäteriförrättning som kommunen tar kostnaden för. Både vägen och VA-anläggningen  
har tillräckligt bra skick för att kommunen/NVOA ska kunna ta över dem i befintligt skick.  
En fastighetsägare har byggt en carport/garage ovanpå en del av VA-anläggningen.  
Kommunen har felaktigt givit bygglov för detta. Denna del av ledningen behöver flyttas  
och den kostnaden delas mellan fastighetsägarna och kommunen. Kommuns kostnad till  
följd av överenskommelsen beräknas till cirka 1,2 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 12 juni 2023 § 185 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl., daterad den 21 april 2023 
Bilaga 1 Principöverenskommelse med två bilagor 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 
förslag– och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§  220 KFKS 2023-00569 

Verksamhetsområden för dagvatten gata och dagvatten 
fastighet 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar om nya verksamhetsområden för dagvatten gata 

enligt Bilaga 1, 2 och 3 i ärendet (som utgörs av karta respektive 
fastighetsförteckning). 
 

2.  Kommunfullmäktige beslutar om nya verksamhetsområden för dagvatten fastighet 
enligt Bilaga 1, 2 och 4 (som utgörs av karta respektive fastighetsförteckning). 

Sammanfattning av ärendet 
År 2013 beslutade kommunfullmäktige om att inrätta 19 verksamhetsområden för  
hantering av dagvatten. Ett verksamhetsområde omfattar fastigheter i ett område och  
området måste fastställas av kommunfullmäktige för att avgift ska kunna tas ut. Efter ett  
omfattande utredningsarbete finns nu förslag från styrelsen i Nacka vatten och avfall AB  
(NVOA) om att inrätta verksamhetsområde för dagvatten i merparten av kommunen.  
Verksamhetsområdena kommer att vara uppdelade i områden dels hantering av dagvatten  
från gator, dels dagvatten från fastigheter som har en dagvattenledning kopplad till  
fastigheten. Med det tidigare beslutet från 2013 och det som föreslås tas nu kommer  
merparten av alla fastighetsägare som bor vid en väg där kommunen är huvudman att  
betala avgift för dagvatten gata. De fastighetsägare som har behov av avledning av  
dagvatten från den egna fastigheten betalar avgift för den tjänsten. I samband med  
utredning av de nya verksamhetsområdena för dagvatten har det framkommit att flera  
fastighetsägare felaktigt har betalat avgift för dagvatten fastighet utan att ha behov av  
avledning av dagvatten från fastigheten. Nacka vatten och avfall kommer under 2023 att  
återbetala felaktigt betalda avgifter inklusive ränta (dock längst 10 år tillbaka). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 12 juni 2023 § 186 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl., daterad den 26 maj 2023 
Bilaga 1 Översiktskarta nya verksamhetsområden för dagvatten gata och dagvatten fastighet 
Bilaga 2 Kartor nya verksamhetsområden för dagvatten gata och dagvatten fastighet 
Bilaga 3 Fastighetsförteckning nya verksamhetsområden dagvatten gata 
Bilaga 4 Fastighetsförteckning nya verksamhetsområden dagvatten gata och dagvatten 
fastighet 
Bilaga 5 Förslag från styrelsen i Nacka Vatten och Avfall 
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Yrkanden 
Bo Bergkvist (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 
förslag – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

- - - - - 
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§  221 KFKS 2022-01091 

Planeringsstrategi Nacka kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar planeringsstrategi för Nacka kommun enligt bilaga 1 till  
tjänsteskrivelsen daterad den 4 maj 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt nya bestämmelser i plan- och bygglagen behöver varje kommun senast två år efter  
ordinarie val anta en planeringsstrategi. Planeringsstrategi syftar till att redogöra för  
förutsättningarna för den översiktliga planeringen i kommunen. Planeringsstrategin ändrar  
inte översiktsplanen men den tar ställning till huruvida översiktsplanen är aktuell eller 
behöver uppdateras i delar eller sin helhet. 
 
I mål och budget 2023 - 2025 fastställs att en ny översiktsplan för Nacka kommun ska tas  
fram. Planeringsstrategin behöver tas fram och beslutas av kommunfullmäktige för att inte  
befintlig översiktsplan ska förklaras inaktuell. Innehållet i planeringsstrategin ger en bra  
ingång till de nya och förändrade planeringsförutsättningar och frågor som en ny  
översiktsplaneprocess behöver hantera.  
 
Genomgången av förändrade planeringsförutsättningar visar bland annat på förändrad  
lagstiftning och politiska beslut på nationell, regional och kommunal nivå som i olika  
utsträckning påverkar den översiktliga planeringen. Uppföljning av översiktsplanen och  
dess aktualitet visar att översiktsplanen är mitt i genomförandet men att flera utmaningar  
kvarstår eller har förstärkts och att översiktsplanen som helhet behöver ses över och  
uppdateras för att kunna ge långsiktigt strategiskt stöd och möta förändringar i omvärlden. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 12 juni 2023 § 187 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 4 maj 2023 
Bilaga 1 Planeringsstrategi Nacka kommun 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 
förslag – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistan.  
”Den gällande översiktsplanen från 2018 är sedan länge inaktuell. Efter att översiktsplanen 
antogs har Regional Utvecklingsplan för Stockholms län 2050 antagits, stadsbyggnadstakten 
i Nacka har halverats, en global pandemi har kommit och gått, Agenda 2030 målen har 
börjat gälla, ett krig i Europa har startats med ett förändrat säkerhetsläge, räntorna har gått 
upp och el och råvaror har fördyrats, bostadsbyggandet har stagnerat och klimatkrisen har 
accelererat. Trots allt detta reviderades inte översiktsplanen under den gångna 
mandatperioden. Det är dock bättre sent än aldrig att starta arbetet. Nackalistan vill att 
kommuninnevånarna tidigt involveras i framtagandet av den nya översiktsplanen. Den 
planerade framtidsdialogen kan vara en bra början och det ligger väl i linje med 
Nackalistans motion ”Fördjupad medborgardialog i planprocessen”.” 
 
Jan Salomonsson lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet är försiktigt positiva till förslaget till planeringsstrategi. I 
strategidokumentet lyfts många viktiga hänsyn kommunen kommer behöva ta i sitt 
planeringsarbete framöver. 

Vi skulle dock ha velat se att en fråga lyftes tydligare, och gavs mer plats i 
planeringsstrategin. I kommunen råder just nu en stor brist på lättillgängliga mötesplatser 
för medborgare i alla åldrar att träffas i. Vi anser att den kommande översiktsplanen måste 
utformas med ett tydligt, välmotiverat och välutrett helhetsperspektiv kring hur 
kommunens behov av kulturlokaler, föreningslokaler och andra demokratiska mötesplatser 
ska tillgodoses. 

Vi hoppas att Översiktsplanen genom sitt innehåll kan åtgärda denna brist.” 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”Jag instämmer i Nackalistans protokollsanteckning från kommunstyrelsen som tar upp de 
väsentliga synpunkter som jag delar om ett långvarigt behov av planeringsstrategi som är 
aktuell.” 
- - - - - 
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§  222 KFKS 2023-00243 

Revidering av bestämmelser om omställningsstöd och 
pension förtroendevalda OPF-KL 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att 2 kapitlet 6 § OPFKL 18 revideras så att 

utbetalning av ekonomiskt omställningsstöd samordnas medförvärvsinkomster för 
de förtroendevalda som omfattas av bestämmelserna.  
 

2. Kommunfullmäktige beslutar att 3 kapitlet 5 § OPFKL 18 revideras så att 
pensionsavgiften fr om 2023 01 01 är 6 procent på den pensionsgrundande 
inkomsten upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp och 31,5 procent på de delar av 
den pensionsgrundande inkomsten som överstiger 7,5 inkomstbasbelopp, intill dess 
den förtroendevalde har uppnått motsvarande i 32 a § LAS angiven ålder och att 
pensionsavgiften därefter är 6 procent på hela den pensionsgrundande inkomsten. 
 

3. Kommunfullmäktige antar förslag på revidering av OPF-KL18 i enlighet 
beslutspunkterna 1 - 2 ovan i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 
17 maj 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Stadsledningskontoret har initierat en översyn av bestämmelserna av omställningsstöd och  
pensionsavgifter för förtroendevalda, OPF-KL 18.  
 
I de föreslagna revideringarna i OPF-KL 18 föreslås att ekonomiskt omställningsstöd  
samordnas med förvärvsinkomster. I de föreslagna revideringarna i OPF-KL 18 föreslås  
även att pensionsavgiften fastställs till 6 procent på den pensionsgrundande inkomsten  
upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp och till 31,5 procent på de delar av den  
pensionsgrundande inkomsten som överstiger 7,5 inkomstbasbelopp, intill dess den  
förtroendevalde har uppnått motsvarande i 32 a § LAS angiven ålder och att 
pensionsavgiften därefter är 6 procent på hela den pensionsgrundande inkomsten. De 
föreslagna förändringarna med 1,5 procent högre pensionsavgifter är föranledda av att 
pensionsavsättningarna i pensionsavtalet för anställda i kommuner och regioner, AKAP-
KR, från och med den 1 januari 2023 har motsvarande nivåer för pensionsavsättningarna 
som de som är föreslagna för beräkning av pensionsavgiften för förtroendevalda. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 12 juni 2023 § 189 
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Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 17 maj 2023 
Bilaga 1 OPF KL 18 – reviderade bestämmelser för beslut i kommunfullmäktige. 

Yrkanden 
Dominique Faymonville (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 
förslag – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§  223 KFKS 2023-00210 

Informationssäkerhetsstrategi 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar Informationssäkerhetsstrategi enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse  
daterad den 27 mars 2023 samt upphäver tidigare Informationssäkerhetstrategi, antagen av  
kommunfullmäktige den 11 december 2017 (§370). 

Sammanfattning av ärendet 
Med anledning av ett ökat behov av digitala lösningar, förändrade externa krav samt en 
förändrad situation i omvärlden behöver kommunen etablera och säkerställa ett 
systematiskt informationssäkerhetsarbete inom samtliga verksamheter. För att uppnå detta 
krävs att Nacka kommuns informationssäkerhetsstrategi revideras med en tydligare struktur 
för hur informationssäkerhetsarbetet ska genomföras för att skapa ett systematiskt 
arbetssätt. Det är också viktigt att denna struktur harmoniserar med externa krav samt 
ställer krav på hur uppföljning och återrapportering ska ske. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 12 juni 2023 § 190 
Tjänsteskrivelse från ledningsstaben m.fl. daterad den 27 mars 2023 
Bilaga 1 Förslag till ny Informationssäkerhetstrategi Dnr KFKS-2023-00210 
Bilaga 2 Informationssäkerhetsstrategi Dnr KFKS-2017-990 

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD) bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut –kommunstyrelsens 
förslag – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker det är bra att man nu arbetat fram en ny informationsstrategi. Vi tycker 
också att det är viktigt att löpande se över behovet att uppdatera den så att den verkligen 
blir en levande strategi som hålls aktuell.” 
 
- - - - - 
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§  224 KFKS 2023-00319 

Ny cykelstrategi för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar Cykelstrategi i Nacka i enlighet med bilaga 2 till tjänsteskrivelse 
daterad den 30 mars 2023 med följande tillägg från kommunstyrelsen:  
Att på sidan två under rubriken “Fortsatt satsning på säker och tillgänglig cykelparkering”, 
längst ned i sista meningen lägga till ordet förskolor. 
Så att punkten lyder:  
o Prioritera cykelparkeringar vid kollektivtrafiknoder, handelsplatser, förskolor, skolor och 
idrottsanläggningar”. 

Sammanfattning av ärendet 
Den föreslagna strategin Cykelstrategi i Nacka beskriver kommunens strategi och verktyg 
för att göra det enkelt, tryggt och säkert att använda cykeln i hela kommunen. Strategin 
utgår ifrån två övergripande mål: 
 
- 20 procent av alla resor ska ske med cykel till 2030 
- 25 procent av arbetsresorna ska helt eller delvis ske med cykel till 2030 
 
För att nå dessa mål presenterar strategin fem inriktningsmål som i sin tur ska nås med  
hjälp av sex strategiska insatsområden. Strategin fungerar som ett övergripande underlag 
för samtliga enheter och nämnder. Den ska ligga till grund för samtliga beslut inom 
kommunen som går att koppla till cykelrelaterade frågor. 
 
Ärendet har beretts av natur- och trafiknämnden. På Natur- och trafiknämnden tillkom två  
ändringar i strategin: En ny punkt ”Cykelvägar vid skolor, förskolor och idrottsplatser ska 
planeras för att prioritera enkel och säker framkomlighet med cykel för barn och unga” 
lades till under rubriken ”Fortsatt utbyggnad av Nackas cykelvägnät”. Därtill ändrades 
ordet beaktas till prioriteras under rubriken ”Vid byggarbeten ska cykeltrafiken prioriteras 
och ledas igenom på ett gent, tryggt och säkert sätt". 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 12 juni 2023 § 188 
Tjänsteskrivelse trafikenheten m.fl. daterad den 30 mars 2023 
Bilaga 1 Ny cykelstrategi i Nacka (reviderad efter natur- och trafiknämndens förslag på  
ändringar) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag och beslutsunderlag från natur- och trafiknämnden den 21  
mars 
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Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Lovisa Emanuelsson (S), Joel Lallerstedt 
(MP), Jan Salomonsson (V), Emma Eide (C), Lina Olsson (NL), Anders Tiger (KD) och 
Gunilla Grudevall-Steen (L) bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Lars Alexandersson (SD) yrkade på att ärendet skulle återremitteras för att omformulera 
det övergripande målet i strategin. 
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade avslag på återremissyrkandet. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag 
och Lars Alexanderssons återremissförslag. 
 
Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag och fann att förslaget 
avslagits.  
 
Ordföranden ställde därefter kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige beslutat enligt kommunstyrelsens förslag. 
 

Reservationer 
Lars Alexandersson reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Peter Zethraeus lät anteckna följande för Moderaterna. 
”Nacka är en av Sveriges starkaste cykelkommuner. Det ska vi fortsätta att vara. Här har 
Nackamoderaterna under många år haft en ledande roll. Nu tar vi nästa steg i utvecklingen 
genom den nya cykelstrategin.   En stor skillnad mot tidigare, då cykelpendlingen varit i 
fokus är att vi nu går vidare till att också etablera tydliga stråk och målpunkter för 
vardagscyklingen.  Målsättningen är att det ska vara enkelt, tryggt och säkert att välja cykeln. 
Det ska vara enkelt att hitta genom ny förbättrad skyltning. Det ska vara tryggt att kunna 
lämna och låsa sin cykel i cykelparkeringar vid kollektivtrafik, handel, skolor och 
idrottsanläggningar. Det ska vara säkert att cykla på Nackas cykelbanor.  Cykelstrategin 
kommer att kompletteras med ett handlingsprogram, de tekniska specifikationerna hamnar 
i Nackas Tekniska handbok för att säkerställa att Nackas infrastruktur byggs i enlighet 
gällande branschpraxis.” 
 
Anders Tiger lät anteckna följande för Kristdemokraterna.  
”Cyklingen som trafikslag kombinerar miljö- och klimatvänlighet, hälsofrämjande och god 
ekonomi. 
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Cyklandet ska stimuleras genom en uppdaterad cykelstrategi. I den slår kommunen fast att 
det ska vara enkelt, tryggt och säkert att välja cykeln i Nacka. Det tycker vi Kristdemokrater 
är bra. 
Om fler tar cykeln frigörs också framkomligheten för andra trafikslag. Bilar, bussar och 
frakt-transporters eventuella trängsel på vägarna avlastas. Det blir också mindre trångt på 
bussar och tunnelbanor.  
Cykelstrategin innebär också att ett särskilt paket för säkra skolvägar tas fram. Skolorna får 
färdigt material för trafikundervisning. Nya generationer får den utbildning i trafikvett som 
behöver upprätthållas. Med säkra skolvägar ingår också att skapa trygghet för de som inte 
cyklar men delar utrymme med cyklister. Till den här gruppen hör hårda bilar, men också 
mjuka gångtrafikanter. Tillsammans är motortrafik, cyklar och gångtrafikanter trafikslag 
som alla behövs - och vi därför behöver främja för samexistens.” 
 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
”Det är bra att Nacka kommun har en cykelstrategi för att möjliggöra för fler att resa 
hållbart med cykel. Nu är det viktigt att strategin också omsätts till att det i praktiken ska 
vara enkelt, tryggt och säkert att cykla i hela kommunen. Socialdemokraterna har vid 
flertalet tillfällen poängterat att kommunen måste säkerställa att alla Nackas elever på ett 
tryggt och säkert sätt ska kunna cykla till förskolan eller skolan. Att barn och unga cyklar 
bidrar till en bättre folkhälsa, minskade utsläpp och en mindre ansträngd trafiksituation 
utanför förskolorna och skolorna. Det är därför bra att cykelstrategin specifikt tar upp 
satsningar på cykelvägar vid förskolor, skolor och idrottsplatser.” 
 
Lina Olsson och Konstantinos Irina lät anteckna följande för Nackalistan. 
”För att uppfylla det kommunala målet om ökad cykling, så måste Nackas cykelvägar göras 
breda, raka och säkra samt underhållas året om. Trots avsaknad av nationell standard har 
Nacka kommun goda kunskaper av hur cykelinfrastruktur ska utformas för att uppfylla 
detta mål och detta är utförligt beskrivet i det gamla dokumentet. 

Att linjera strategidokumentet med kommunens övriga styrdokument är bra. Det är dock 
viktigt att tillse att alla de tekniska kraven på cykelvägarna, till exempel minimibredd, 
kurvradier och utformning av busshållplatser flyttas över till kommunens Tekniska 
Handbok. Dessutom så måste kommunen bli bättre på att efterfölja kraven vid planering 
och anläggning av cykelinfrastruktur. Inte minst i samband med nybyggnation så måste de 
tekniska kraven på cykelinfrastruktur medtas i detaljplaner och exploateringsavtal. Annars 
måste kommunen bygga om cykelbanorna för kommunala skattepengar, efter att 
gatumarken överlåtits från exploatören. Till exempel är Kvarnholmsvägen ett exempel på 
där denna process inte fungerat tillfredsställande och standarden på cykelbanorna inte 
tillnärmelsevis uppfyller cykelstrategin.  Något som exempelvis Cyklistbloggen och andra 
har påpekat. 
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I Cykelfrämjandets Cyklistvelometern 2022 hamnade Nacka kommun på plats 7 av landets 
16 kommuner med över 100 000 invånare, vilket gav betyget C. Nacka stack ut negativt 
jämfört med andra stora kommuner och nationellt på frågan om prioritering av cykeltrafik i 
korsningar samt kvalitén på existerande cykelvägnät.” 
 
Jan Salomonsson lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
”Det finns många bra idéer i cykelstrategin som Vänsterpartiet stödjer. Vi vill dock påpeka 
att strategin är väldigt allmänt hållen. Det deklareras att kommunen ska uppmuntra till olika 
saker, men inga svar ges kring vems ansvar det ska bli. 

Vi ser också att följande viktiga perspektiv uteblivit:  
– Att cykling främjar folkhälsan 
– Att cykling är ett uppskattat folknöje 
– Att cykeltrafik kan bidra till att skapa en mer attraktiv stadsmiljö genom att ta plats från 

biltrafiken 
– Att cykling bidrar till turismnäringen i Nacka. Redan idag är Erstavik ett turistmål för 

mountainbikecyklister. 
– Att cykling och säkerhetsmedvetenhet måste gå hand i hand. Arbetet med att informera 

om cykelhjälmens betydelse måste fortsätta. 
– Att en genomtänkt cykelpolitik även måste betona vikten av återbruk. Kommunen bör 

hjälpa och uppmuntra näringslivet att se till att cykelverkstäder finns i alla kommundelar. 
– Att medborgardialog är ett värdefullt redskap i arbetet kring cykelstrategin. Cyklisterna 

själva kan dela med sig av perspektiv som mätare aldrig kan fånga och trafikplanerare 
bara kan gissa sig till. 

Vi hoppas att dessa perspektiv kan införlivas i det kommande cykelprogrammet.”  
 
Joel Lallerstedt lät anteckna följande för Miljöpartiet.  
”Äntligen har vi en ny cykelstrategi på plats, något Miljöpartiet efterfrågat i flera år. Nästa 
steg blir ett konkret cykelprogram där aktiviteter för att nå målen också identifieras. Höga 
ambitioner är ett steg i rätt riktning för att göra Nacka till den cykelkommun som den har 
potential att vara, med en väl utbyggd infrastruktur där cykel blir det självklara valet för 
såväl resor som arbetsresor. De höjda cykelmålet är ett direkt resultat av Miljöpartiets 
förhandlingar efter valet och vi kommer fortsätta trycka på för fler investeringar och 
satsningar på Nackas cyklister. Det är även positivt att Miljöpartiets förslag för säkra 
cykelvägar vid skolor, förskolor och idrottsplatser för att prioritera en enkel och säker 
framkomlighet för barn och unga, tydligt kom med i strategin..” 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”Jag instämmer i Socialdemokraternas protokollsanteckning från kommunstyrelsen som tar 
upp väsentliga synpunkter kring bl a barns trafiksäkerhet i närheten av skolor och 
förskolor.” 
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§  225  KFKS 2022-01200 

Motion – Inrätta ett idrottsråd 
Inkom den 19 december 2022 av Johanna Kvist och Ella Tegsten (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete inom fritidsnämnden som 
uppfyller intentionen i motionen. Motionen är med denna notering färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen förs bl.a. följande fram. Föreningslivet och idrotten är en viktig del i att bygga 
ett levande samhälle och för att möjliggöra för nackaborna att ha en meningsfull fritid 
genom hela livet. Motionärerna anser att det behövs ett idrottsråd i Nacka kommun där 
föreningarna kan föra fram sina synpunkter och träffa tjänstepersoner och politiker från 
berörda områden. Detta för att säkerställa att vi har fortsatt lukrativt och tillfredsställande 
möjligheter till idrott för invånarna i Nacka. 
 
Ärendet bordlades av kommunfullmäktige 2023-05-15. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 maj 2023 § 159 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 30 mars 2023 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 29 mars 2023 
Bilaga 2. Motionen – Inrätta ett idrottsråd 

Yrkanden 
Ella Tegsten (S) yrkade, med instämmande av Alena Jukic (V), Mikael Carlsson (NL), Esa 
Pekka Örmä (SD) och Christina Ståldal (-) bifall till förslagen i motionen. 
 
Frank Svensson (M) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD) bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Frank Svensson (M) yrkade avslag på förslagen i motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag 
och Ella Tegstens förslag. 
 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunfullmäktige beslutat 
enligt kommunstyrelsens förslag. 
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Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat bifalla Ella Tegstens förslag.” 
Vid voteringen avgavs 33 ja-röster och 27 nej-röster. En ledamot var frånvarande.  
 
Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 3 

Reservationer 
Ella Tegsten reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna och ingav 
följande. 
”Ett av de absolut vanligaste medskicken vi får när vi träffar föreningar i Nacka är att 
dialogen mellan föreningslivet, oss politiker och kommunen behöver stärkas. Ett sätt att 
göra det på är att inrätta ett idrottsråd, därför har vi lagt denna motion. Det moderata styret 
medger att dialogen med föreningslivet behöver stärkas men vill inte testa formen 
idrottsråd. Det tycker vi är synd. Vi tror att ett idrottsråd hade varit ett bra forum för att 
stärka dialogen och samverkan med föreningslivet, något som är särskilt viktigt när Nacka 
växer och utvecklas.” 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande för Kristdemokraterna. 
”Att Nacka kommun har dialog med föreningslivet i olika former tycker vi 
Kristdemokrater är viktigt. Det behöver ske i en form och konstellation där föreningslivet 
fångas upp på ett lämpligt sätt. Likväl som en idrott inte nödvändigtvis har samma behov 
eller önskemål som en annan, är inte heller en förening den andra lik.  
Med ödmjukhet inför att de befintliga dialoger som finns kan bli bättre tror vi att det är 
mer framgångsrikt att fokusera på potentiella förbättringar av de konstellationer som redan 
existerar. Vi tror helt enkelt inte att ett idrottsråd skulle fylla syftet att stärka dialogen på det 
sätt som efterfrågas.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan. 
”Nackalistan ställer sig bakom motionen. Det finns ett stort behov för kommunen att 
förbättra sin dialog med idrottsföreningarna. Fritidsnämnden skulle gynnas av att kunna 
remittera frågor till ett idrottsråd för att inhämta idrottsföreningarnas synpunkter. Detta 
skulle leda till bättre beslutsunderlag. Kommunen har idag fem olika råd; naturvårdsrådet, 
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näringslivsrådet, seniorrådet, tillgänglighetsrådet samt Nacka kommuns brottsförebyggande 
råd (BRÅ). Ett sjätte råd för idrottslivet, som underställs fritidsnämnden, vore 
välbehövligt.” 
 
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet yrkade bifall till förslagen i motionen, och beklagar att kommunfullmäktige 
beslöt att den skulle avslås. 

Vänsterpartiet delar inte den bild som beskrivs i beslutsunderlaget, om att det idag redan 
bedrivs ett arbete som gör ett idrottsråd överflödigt. Det finns åtminstone två enkla skäl till 
detta. 
Det första är det som Socialdemokraterna lyfter i sin motion - att flera föreningar faktiskt 
har uttryckt att de önskar en bättre och mer samordnad dialog med kommunen. 
Vänsterpartiet har här samma erfarenheter och uppfattning som Socialdemokraterna. Det 
är därmed svårt att se varför vi ska nöja oss med de betänkliga dialog- och 
samverkansformerna. Vi vill också påpeka att det i beslutsunderlaget saknas en redogörelse 
för om föreningarna faktiskt delar kultur- och fritidsenhetens bild, eller om de som vi erfar 
tvärtom önskar mer dialog, samverkan och inflytande. 
 
Det andra skälet till att ett idrottsråd per definition inte kan vara överflödigt är att ett 
idrottsråd delvis skiljer sig från de andra exempel på dialog och samverkan som lyfts i 
tjänsteskrivelsen. Ett idrottsråd skulle nämligen innebära att representanter från olika 
idrottsföreningar kan möta politiker och tjänstemän i ett mer formaliserat sammanhang. 
Här kan ett idrottsråd fylla en funktion genom att erbjuda ett forum för inflytande som inte 
kretsar kring en enskild idrott eller en enskild anläggningstyp. 
 
De praktiska utmaningar som vissa lyfte under debatten i kommunfullmäktige betraktar vi 
som överkomliga hinder. För det första kan man i ljuset av det folkliga engagemang som 
redan finns och uttrycks kring idrottens förutsättningar i kommunen med gott förtroende 
anta att intresse kommer omsättas i deltagande bara tillfälle ges, och för det andra är det för 
oss märkligt att partier som i så många andra sammanhang sätter så stor tillit till individens 
och civilsamhällets initiativförmåga här blankt antar att idrottsföreningarna och deras 
medlemmar är helt oförmögna att på egen hand hitta och komma överens om 
organisationsformer som skulle göra förslaget genomförbart. Vi tycker att det vore 
anständigt av kommunen att visa större förtroende för de personer som lägger ner sin egen 
tid och kraft på att göra våra ungas fritid meningsfull och fruktsam. 
 
Medborgardialog stärker demokratin rent allmänt, och hjälper mer specifikt kommunen att 
prioritera rätt insatser och mer effektivt tillgodose invånarnas behov. Det vore dumt att 
inte att lyssna och bjuda in till samtal när mer samverkan och dialog efterfrågas”. 
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Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet har tidigare haft olika förslag om nya mötesplatser för föreningslivet, bl.a. en 
föreningsdag, för att stärka och utveckla nya samarbeten samt ge en gemensam plattform 
för hela föreningslivet, inte enbart idrotten. I Nacka finns ett brett föreningsliv och flera 
olika idrotter, med olika många deltagare. Att ha ett idrottsråd skulle antagligen inte 
innebära att alla kan komma till tals och höras. Kommunen och idrottsföreningar har 
huvudsakligen två områden där man möts: det ena är de ekonomiska förutsättningarna för 
föreningarna med olika former av stöd och det andra är tillgången på anläggningar. Bristen 
på sådana är det stora problemet för de flesta idrotter. Man kan grovt dela upp mellan de 
som är aktiva på fotbollsplaner, i sporthallar, ishallar och övriga och den ena gruppen har 
begränsat utbyte av att läget förändras för den andra. Därför ser vi att kommunens väg att 
ta möten per anläggningstyp är det bästa sättet och att en utveckling av de dialoger och 
forum för möten som redan finns är att föredra. 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”De hinder som kom fram i debatten angående motionen är lätt avhjälpbara om det finns 
en politisk vilja. Ett behov till förbättring i kontakter med idrotten i Nacka är och har varit 
tydligt under senare tid. Genom en klok och genomtänkt planering av dagordningen kan 
man hantera de olika idrottsformernas behov så att inte bara de största grenarna, som t ex 
fotboll, får sina röster och behov hörda. Stöd till motionen.” 
 
- - - - - 
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§  226  KFKS 2022-01202 

Motion – Utredning bygge av hiss mellan Danvikshem 
och Finnboda hamn utifrån nya förutsättningar 
Inkom den 19 december 2022 av Lina Olsson och Konstantinos Irina (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att frågan om förutsättningarna för en hiss mellan 
Danvikshem och Finnboda hamn lämpligast bör utredas i framtida detaljplanearbete för de 
berörda fastigheterna. Eftersom en förbindelse kan ses som en nödvändig åtgärd för ett 
större område är det även möjligt att pröva finansiering för en hiss via 
exploateringsersättningar från andra projekt i närområdet. Motionen anses med detta 
färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
Nackalistan beskriver i sin motion de nyttor som partiet ser av att anlägga en hiss mellan 
Danvikshem och Finnboda hamn. Vidare beskriver partiet att flera förutsättningar har 
förändrats under de senaste åren och att två nya förslag på placering av hiss har tillkommit, 
vilket gör att kommunens tidigare beslut och utredningar kring hissfrågan behöver 
revideras. Partiet föreslår att en utredning tas fram avseende placering, konstruktion, 
kostnad, tidsplan med mera för en hiss mellan Finnboda hamn och Finnbodaberget. 
 
En hiss i de föreslagna lägena inom fastigheten som innebär ingrepp i förkastningsbrant 
inom strandskyddat område och en exponering mot farleden bedöms inte lämpligt. Ett 
genomförande kan ge negativ påverkan på riksintresset för kulturmiljön samt kräva 
anläggningsåtgärder mycket nära befintliga bostadsgårdar. Bedömningen är att hissfrågan 
inte kan lösas inom aktuell fastighet utan behöver prövas i ett sammanhang tillsammans 
med grannfastigheterna. Det är lämpligt att hissfrågan undersöks vidare i framtida 
detaljplanearbete och görs samlat för hela det berörda området kring Danvikshem och 
Finnboda hamn. 
 
Frågan utreds lämpligast i framtida detaljplanearbete för de berörda fastigheterna. 
 
Ärendet bordlades av kommunfullmäktige 2023-05-15. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 maj 2023 § 160 
Tjänsteskrivelse från planenheten daterad den 29 mars 2023 
Bilaga 1 Motion – Utredning bygge av hiss mellan Danvikshem och Finnboda hamn utifrån 
nya förutsättningar 
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Yrkanden 
Desha Svenneborg (MP) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med följande tillägg. 
”Eftersom en förbindelse kan ses som en nödvändig åtgärd för ett större område är det 
även möjligt att pröva finansiering för en hiss via exploateringsersättningar från andra 
projekt i närområdet.” 
 
I Desha Svenneborgs yrkande instämde Peter Zethraeus (M) och Martin Sääf (L). 
 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), Johanna Kvist 
(S) och Christina Ståldal (-) bifall till förslagen i motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns följande till beslut – kommunstyrelsens förslag, 
Desha Svenneborgs tilläggsförslag och förslaget från Helena Westerling.  
 
Ordföranden ställde först kommunstyrelsens förslag mot Helena Westerlings förslag och 
fann att kommunfullmäktige beslutat enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat bifalla Helena Westerlings förslag.” 
Vid voteringen avgavs 33 ja-röster och 27 nej-röster. En ledamot var frånvarande.  
 
Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 4 

Slutligen ställde ordföranden Desha Svenneborgs tilläggsförslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige bifallit förslaget. 

Reservationer 
Mikael Carlsson Konstantinos Irina reserverade sig för Nackalistan och ingav 
följande. 
”De runt 400 seniorerna i 55 plus-boendena på Finnbodaberget har fortfarande en mycket 
begränsad möjlighet att ta sig till torg, matbutik, restauranger, strandpromenad och 
kommunikationer i Finnboda på grund av höjdskillnaden och avsaknaden av hiss. De 
måste i stället, trots att många har nått hög ålder eller har funktionshinder, använda sig av 
en lång trappa alternativt en längre gångväg med stark lutning. 
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Avsikten med motionen var att utreda alla möjliga alternativ för att få till en hiss och inte 
satsa alla förhoppningar på detaljplanearbetet för nya bostäder på Finnboda varvsväg som 
på grund av ekonomisk nedgång, Riksintressen eller överklaganden inte blir av. 
 
Nacka kommun måste återigen påminnas om sin egen policy om att människor med 
funktionsnedsättningar ska kunna leva som alla andra med samma rättigheter och 
skyldigheter. Istället försöker man smita undan ansvaret och hoppas att en privat byggherre 
axlar på sig kommunens jobb och fixar hissen. 
 
Delar av motionssvaret avslöjar också hur kommunen ser på våra äldre medborgare när 
man fokuserar på frågor om pengar och ’frågan om huruvida nyttan av hissen står i 
proportion till kostnaderna’. Inte någonstans i svaret tar man ställning till seniorernas 
utmaningar i vardagen på grund av dålig tillgänglighet. Om Nacka vill vara en attraktiv 
kommun så måste vi även garantera att våra seniorer har det bra här på ålderns höst.  
 
Nackalistan har konsekvent röstat och budgeterat för att en kommunal hiss ska byggas och 
driftas i Finnboda. Vi ser gärna även att såväl olika lokaliseringar av hissen samt lösningar 
med privat finansiering utreds. Det förändrar inte motionen i sig, vilken vi står fast vid. Vi 
reserverar oss emot beslutet att avslå vår motion.” 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
”För boende i Finnboda Trädgårdar är varken mataffär, båtar eller bussar tillgängliga. Att 
förbättra tillgängligheten i området är en viktig och prioriterad fråga för 
Socialdemokraterna och något som vi drivit länge. I ett politikerinitiativ 2018 ville vi att 
kommunen skulle utreda och föreslå alternativ för att bygga en hiss som knyter samman 
bebyggelsen på berget med servicen i Finnboda. Att bygga en hiss i Finnboda är livsviktigt, 
en självklarhet och något vi socialdemokrater kämpat för i flera år. Det är dags att bygga 
hissen nu.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
”Frågan om hiss har varit uppe till debatt och beslut ett flertal gånger. Alla verkar vara 
överens om att idén är god men ingen vet hur hissen ska finansieras. Frågan om placering 
har med det att göra också. Det fanns fyra olika placeringsalternativ tidigare, alla hade sina 
svårigheter och alla fyra ansågs olämpliga av alliansen. Finansiering, marktillga ̊ng och 
driftskostnad var olösta frågor som fortfarande behöver lösas. I motionen uttrycks att 
förutsättningarna är bättre nu, och Vänsterpartiet anser att det är viktigt att återigen utreda 
frågan så att hissfrågan kan lösas. De som behöver hissen har nu väntat ytterligare ett antal 
år, och benen kroknar snart för de boende på berget. Nackalistans yrkande om att utreda 
två alternativ för hiss är rimligt. Speciellt i ljuset av att det finns tydliga förslag från boende 
och markägare om hur hissfrågan kan lösas geografiskt.” 
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Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
” Det har varit en lång process som startades med HSB:s byggplaner från förra seklet. 
Detaljplanearbetet startade 2001 och detaljplanen antogs i november 2015. Under åren 
fram till 2015 har förslagen ändrats flera gånger. Vi i Miljöpartiet röstade nej till 
detaljplanen 2015 för att det inte fanns en tillfredsställande tillgänglighetslösning för de 
boende på berget. Vi ansåg att eftersom kommunen en gång i tiden gett bygglov för 
seniorboenden uppe på Finnbodaberget har man ett stort ansvar för tillgängligheten till 
boendena uppe på berget. Men, genom åren har krav på tillgänglighet för befintliga 
boenden vid godkännande av nyare detaljplaner i området inte ställts, vilket har lett till 
sämre tillgänglighet för de som redan bor på berget. 
 
I svaret på motionen framgår att det pågår arbete för att hitta lösningar för en allmän hiss 
från berget ner till Finnboda Varvsväg. Vi ser också att de utredningar som efterfrågas i 
motionen är redovisade för men att finansiering fortsatt är en knäckfråga som vi saknade i 
tjänsteskrivelsen. Vi fick glädjande nog igenom ett tillägg till beslutet där finansiering också 
även kan finnas via exploateringsersättningar från andra projekt i området. Eftersom denna 
kan klassas som en åtgärd nödvändig för fler stadsbyggnadsprojekt än det nu aktuella och 
därmed definieras som en övergripande sekundäranläggning, kan finansiering via 
exploateringsersättningar från andra berörda projekt tillkomma. En hiss mellan berget för 
förbättrad tillgänglighet är något som skulle gagna hela området och knyta ihop 
höjdskillnaderna på ett tillgängligt sätt varför vi ser det som en sådan möjlighet framöver. 
 
Christina Ståldal (-) lät anteckna följande. 
”Man kan jämföra detta ärende med ärendet om upphöjning av Saltsjöbanan där 
handlingskraft och vilja var mottot för genomförande trots att alla viktiga aspekter och 
konsekvenser ännu inte finns på plats. Här dras tiden ut i det oändliga tills kravet 
försvinner. Man kan befara att de styrande i kommunen hoppas på att så ska ske men 
behovet kommer inte att försvinna. Jag har varit engagerad i detta ärende sedan start och 
tagit många olika initiativ, inte minst i kontakter med berörda invånare. Det har tyvärr inte 
hjälpt fö man lägger gärna ut ca 2 miljarder kr på logistiken för bilar med upphöjning av 
Saltsjöbanan än på att värdera och bekosta en blygsam summa för tillgänglighet och 
framkomlighet för de äldre på Danviksberget genom att bygga en hiss. Stöd till motionen.” 
- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  227  KFKS 2022-01201 

Motion – Omfältsbelysning vid otrygga park-, gång- och 
cykelvägar 
Inkom den 19 december 2022 av Gunnel Nyman Gräff och Majvie Swärd m.fl. (S) 

Beslut 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
  



 
85 (97) 

 19 juni 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  228  KFKS 2022-01198 

Motion – Handlingsplan mot våld i nära relationer samt 
hedersrelaterat våld och förtryck 
Inkom den 19 december 2022 av Gunnel Nyman Gräff och Andreas Andersson m.fl. (S) 

Beslut 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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 19 juni 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  229 KFKS 2023-00659 

Motion – Avgiftsfri skolfrukost 
Motion den 19 juni 2023 av Johanna Kvist (S) m.fl. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

 
- - - - - 

 

  



 
87 (97) 

 19 juni 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  230 KFKS 2023-00660 

Motion – Stoppa nedläggningen av Saltängens skola 
Motion den 19 juni 2023 av Johanna Kvist (S) m.fl. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

 
- - - - - 
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 19 juni 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  231 KFKS 2023-00661 

Motion – Villa Kaprifol som föreningslokal 
Motion den 19 juni 2023 av Henrik Frank (S) m.fl. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

 
- - - - - 

  



 
89 (97) 

 19 juni 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  232 KFKS 2023-00662 

Motion – Hyr föreningslokaler i Henriksdal, Saltsjöqvarn, 
Finnboda eller Kvarnholmen 
Motion den 19 juni 2023 av Konstantinos Irina (NL). 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

 
- - - - - 

  



 
90 (97) 

 19 juni 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  233 KFKS 2023-00663 

Motion – Utred regelbundet trafiksituationen på  
Kvarnholmsvägen och identifiera åtgärder 
Motion den 19 juni 2023 av Konstantinos Irina (NL). 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

 
- - - - - 
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 19 juni 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  234 KFKS 2023-00664 

Motion – Nacka behöver en plan för pollinering  
Motion den 19 juni 2023 av Konstantinos Irina (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

 
- - - - - 
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 19 juni 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  235 KFKS 2023-00665 

Motion – Låt Nackas infrastruktur bidra till biologisk 
mångfald 
Motion den 19 juni 2023 av Tomas Ottosson (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

 
- - - - - 
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 19 juni 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  236 KFKS 2023-00654 

Interpellation – Tillgängligheten i Nacka strand 
Interpellation den 19 juni 2023 av Henrik Frank (S) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau 
(M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 

 
- - - - - 

  



 
94 (97) 

 19 juni 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  237 KFKS 2023-00655 

Interpellation – Är du villig att be Trafikverket att skjuta 
på införandet av broavgift? 
Interpellation den 19 juni 2023 av Mikael Carlsson (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 

 
- - - - - 
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 19 juni 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  238 KFKS 2023-00656 

Interpellation – Kommunal samordning av systematisk, 
långsiktig brottsbekämpning 
Interpellation den 19 juni 2023 av Lars Alexandersson (SD) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 

 
- - - - - 

  



 
96 (97) 

 19 juni 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  239 KFKS 2023-00657 

Interpellation – Vilken nivå kommer bullret att ha på 
den upphöjda Saltsjöbanan för omgivningen? 
Interpellation den 19 juni 2023 av Christina Ståldal (-) till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande 
Johan Krogh (C) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 

 
- - - - - 
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 19 juni 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  240 KFKS 2023-00658 

Interpellation – Vad händer på Älgö med 
genomförandeplanen 2009 – 2024? 
Interpellation den 19 juni 2023 av Christina Ståldal (-) till natur- och trafiknämndens ordförande Peter 
Zethraeus (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 

 
- - - - - 
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